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GLASILO KOLEKTIVA P O D f E T f A »GRADIS«

Gradnja TE Šoštanj III 
leče s polno para
Dela se odvijajo po planu — Kakor zdaj kaže, na kakšne ovire ni računati in bo 
termoelektrarna pravi čas dograjena — V veliko pomoč je priprava dela — Be
tonsko železo prihaja iz centralne železokrivnice v redu — Vse delo je akordi- 
rano — Koncentracija mehanizacije

Gradnja tretje faze šoštanjske termoelektrarne, katere instali
rana pogonska moč bo znašala 270 megavatov in ki jo gradi naša 
poslovna enota v Celju, je stekla s polno paro. O tem nam po
drobne pripoveduje sektorski vodja Vladimir Prosenih.

Vsa gradbena in obrtniška dela je 
Gradis prevzel lani. S pripravljalni
mi d eli pa so začeli letos januarja in 
februarja, vtem ko so gradbena dela 
stekla v začetku aprila. Urejati so za
čeli pobočje hriba nad centralo, trato 
plato in dovozne ceste na ta plato.

N4S^k:oMeNTW

Organizatorji
poslovanja

Že dalj časa opažamo v podjetju 
razna protislovja in nasprotja pred
vsem glede učinkovitosti samouprav
nega sistema, ali bolje rečeno med 
samoupravi jen jem in vodenjem teh
nološkega procesa in poslovanja. Ob 
dejstvu, da sodeluje v organih uprav
ljanja v podjetju skupno s komisi
jami 840 članov kolektiva, da imamo 
poleg DS in UO podjetja še 14 de
lavskih svetov in 13 upravnih odbo
rov, ki samostojno opravljajo odgo
vorno delo samoupravljanja, skratka 
veliko število dejanskih samuprav- 
Ijavcev, je na drugi strani vrsta stro
kovnjakov oziroma strokovna opera- 
tiva, ki ima pogosto občutek, da ne 
more napraviti vsega operativnega 
dela, kot ga zahteva sodobna proiz
vodnja, ker marsikje naleti na od
por, oziroma si nekateri jemljejo v 
zakup »zaščito« samoupravljanja in 
s tem kažejo svojo pravovernost in 
borbenost za čistost samoupravljanja.

Razvoj pa gre naprej. Zato v času 
skokovitega tehnološkega napredka 
in vse večje delitve dela ne moremo 
in ne smemo zapostavljati skupnih 
ciljev in take organizacije dela. ki 
zelo natančno usmerja celotno po
slovanje in delovanje podjetja k na
prej programiranim ciljem. Tudi sa
moupravni sistem v podjetju, pa naj 
si bo še tako demokratičen, ne more 
biti popoln in uspešen brez dobre ko
ordinacije, vsestranskega ekonomske
ga sodelovanja, brez organizatorjev 
poslovanja in dela, brez strokovnih 
služb, tako na centrali kot v enotah 
in brez vodilnih ljudi, katerih glav
na naloga je, da koordinirajo delo 
drugih za enotne gospodarsko-fi- 
nančne in sploh poslovne uspehe 
podjetja kot celote.

Dileme med upravljanjem in vo
denjem ne more biti. Vodenje je pro
ces izvrševanja oblasti delovnih ljudi 
in pomeni nujno potrebno vrsto de
lovnih dolžnosti v sodobni delitvi de
la. Vendar so tudi te delovne funk
cije le vrsta opravil v tehnični delitvi 
dela in so kot take skupaj z drugimi 
podrejene samoupravljanju. Obenem 
pomenijo sredstvo za uresničevanje 
samoupravljanja, ne pa podlage za 
prisvajanje oblasti.

Za hiter gospodarski razvoj je po
trebno kvalitetno in hitro sprejema
nje poslovnih odločitev. Za kvalitet
no upravljanje, ki se izraža v kvali
tetnem gospodarjenju, pa je potreb
na plast tako imenovanih manager- 
jev — specialistov za organizacijo in 
vodenje poslovnih procesov. Ti pa se 
v svoji funkciji ne smejo iz organi
zatorjev procesa spremeniti v oblast 
nad ljudmi. Poleg tega je treba de- 

(Nadaljevanje na 3. str.)

Pri tem so uporabljali buldožer D 7, 
'nakladač UL 90, material pa so vo
zili kamioni v ugreznine velenjskega 
rudnika. Vsega skupaj je bilo okrog 
20.000 kubičnih metrov materiala.

Na gradbišču imajo zdaj naslednje 
stroje: štiri buldožerje, 16 kamionov, 
nakladač, bager UB 100 in francoski 
žerjav Weitz z ročico, ki seže 40 m 
daleč.

S pobočja so 10.000 kubikov mate
riala zvozili na cesto. Najbrž pa bo 
treba pobočje še bolj odkopati, ker 
je teren plazovit. Že pri urejanju po
bočja za prvo fazo termocentrale so 
bile težave zaradi plazovitosti tere
na in je bil naklon celo manjši kot 
pa je predviden zdaj. Bati se je, da 
bi pobočje ob močnejšem deževju 
drselo ter ga bo treba močneje za
varovati.

Preddela na območju glavnega po
gonskega objekta, ki ga obsegajo 
kotlarna, bunkerski del in strojnica 
pa so bila naslednja: ureditev kana
lizacije, prestavitev toplovodnih in 
parovodnih instalacij, odriv in depo
niranje humusa ter rušenje in pre
stavitev raznih objektov. Sama grad
bena dela na glavnem pogonskem 
objektu pa so se začela prvega apri
la z izkopom gradbene jame za kot
larno. Pri tem so uporabili bager UB 
100 in šest do osem kamionov pre
kucnikov. Ko so izkopali okrog 2.000 
kubičnih metrov materiala, so za
čeli kopati posamezne temelje za 
kotlarno, ki pa so bili vsi v četrti 
kategoriji. Gradbena jama je na ni
voju — 5 metrov, posamezni temelji 
pa še 1,7 m globlji. Vode v gradbeni 
jami ni. Zato so morali urediti črpa
nje vode s črpalko, ki črpa 3.000 lit
rov vode na minuto. V temelje glav
nega pogonskega objekta je zabeto
niranega okrog 300 kubikov betona, 
izkopanega pa okrog deset tisoč ku
bikov materiala.

Kot rečeno, obsega glavni pogon
ski objekt kotlarno z 2000 kvadrat
nih metrov površine, bunkerski del 
in stojnico, katere površina meri tu
di 2.000 kvadratnih metrov. Razen 
tega bo treba zgraditi še dimnik, ki 
bo visok 150 metrov, vtem ko meri 
sedanji le okrog sto metrov. Pri dnu 
pa bo širok 20 metrov. Potem je še 
elektrofilter, hladilni stolp, ki bo za 
okrog 40 metrov višji od sedanjih 
dveh, se pravi 105 metrov, spodaj pa 
bo imel premer 95 metrov. Zgraditi 

(Nadaljevanje na 3. str.)

Investitor 
je zadovoljen

Izjava pomočnika direktorja TE 
Ribiča

Takrat, ko smo obiskali termo
elektrarno Šoštanj, se pravi investi
torja tretje faze, glavnega direktor
ja ni bilo, ker je bil na potovanju y 
tujini. Sprejel nas je njegov pomoč
nik Ribič.

Na vprašanje, kakšna je njegova 
ocena dosedanjega poteka dela, se je 
najprej namuzal ter dejal, da ne ka
že hiteti s pohvalo, kajti ta lahko še 
kaj pokvari. Potem pa je dejal, da je 
vsestransko zadovoljen z dosedanjim 
delom Gradisa in da bi ver jetno isto 
povedal tudi direktor inž. Mislej. 
> Cvikel te stvari perfektno vodi,« je 
dejal. »Če bo delo vodil tako kot do
slej, ga bo treba predlagati za na
grado,« je smeje pristavil. »Gradbi
šče je dobro organizirano, v kar se 
lahko prepričam vsak dan, saj ga 
vsak dan tudi obiščem. Reči je treba 
tudi, da doslej ni bilo nobenih in
tervencij ne pri meni, niti pri direk
torju, kolikor jaz vem. Če bo tako 
ostalo, bomo najbolj srečni.«

»Tudi koordinacija je zelo dobra 
med nami in Gradisom in si samo 
želimo, da bi tako ostalo tudi v pri
hodnje.«

Se kratek pozdrav in vkrcali so se v letalo, ki je poletelo proti vroči 
Afriki

Srečno, Libijci!
Naši delavci so se na letališču Brnik prisrčno poslovili

Končno je prišel tako pričakovani dan. Na letališču na Brniku se je 
zbralo 35 naših delavcev z ing. Erjavcem in delovodjem Lisjakom načelu.

Prvo letalo, ki je ob 6.30 poletelo proti Beogradu, je odbrzelo proti 
vzletišču. Nekateri z veseljem, drugi s strahom so opazovali let letala. 
Večina delavcev se je z letalom peljala prvič. Pa ne samo to, da se bodo 
tudi oni čez pol ure dvignili nad oblake, prevzemal jih je občutek pred 
neznanim, saj odpotujejo daleč v Afriko.

Slovo je bilo prisrčno, kanilo je nekaj solz, saj so svoje može sprem
ljale do letališča tudi žene in dekleta, sicer je pa vsako slovo težko.

Objavljamo delček zemljevida Afrike. V mestu Agedabia, t'o je pri
bližno 100 km južno od Bengazija, smo skupno s »Slovenija ceste« pre
vzeli gradnjo večjega objekta.

O naših Libijcih bomo še poročali. Za danes pa objavljamo samo 
nekaj slik ob njihovem odhodu.

Našim delavcem v Libiji želimo obilo uspeha:

DELAVSKI SVET JE RAZPRAVLJAL
Delavski svet, ki je zasedal 15. maja, je 

imel na programu potrditev mandata novo 
izvoljenih članov delavskega sveta, izpopol
nitev komisij in odborov ter izvolitev novega 
upravnega odbora. Delavski svet je tudi spre
menil pravilnik o terenskih dodatkih, odobril 
posojila za stanovanjsko gradnjo in nekatere 
nabave osnovnih sredstev, katere je predla
gala komisija za investicije.

Predsednik delavskega sveta Janez Kuštrin 
je posebej pozdravil na novo izvoljene člane 
namesto tiste polovice članov, katerim je le
tos potekel mandat. Po poročilu o izidu voli- 
ev je poročal predsednik upravnega odbora 
Leopold Ilovar. Izčrpno je opisal delo uprav
nega odbora v pretekli mandatni dobi. Obšir
ne naloge je upravni odbor uspešno opravil. 
Obravnaval in koordiniral je poslovanje pod
jetja kot celote z nalogami enot v okviru 
podjetja, predlagal dopolnitve in spremembe 
samoupravnih aktov, katere je sprejel delav
ski svet, dalje je predlagal organizacijske 
spremembe stroj no-prometnega obrata, katera 
organizacija je bila tudi izvedena. V zvezi z 
gospodarskim načrtom za leto 1969 je upravni 
odbor ugotovil, da predvidena delitev dohod
ka ne zagotavlja dovolj skladov za uspešen 
razvoj podjetja in je priporočil delavskemu 
svetu, da z določenimi merili usmeri delitev 
skladov enot prvenstveno v poslovni sklad za

obratna sredstva. Ugotovil je dalje tudi po
manjkljivost sistema razporejanja režijskih 
stroškov podjetja na enote. Priporočil je, naj 
ustrezne službe izdelajo boljši sistem razpo
reditve režijskih stroškov podjetja s tem, da 
bo stroške krila enota, ki jih je tudi povzro
čila. Sprejet je bil tudi sklep, da se izdela 
pravilnik o poslovanju interne banke. Pose
bej je upravni odbor obravnaval problema
tiko naših samskih domov v Ljubljani. Nave
dena vprašanja so dolgoročnega značaja in 
bodo morali organi upravljanja začeto delo 
nadaljevati in pospešiti rešitev.

Nato je delavski svet izvolil kolegijski izvr
šilni organ — upravni odbor in pri tem že 
upošteval načela iz ustavnega amandmaja 
XV k zvezni ustavi, kakor tudi določila sta
tuta podjetja, ki so še v veljavi, dokler ne 
bodo sprejete spremembe v smislu zveznega 
zakona.

V nadaljevanju seje je delavski svet spre
jel spremembo pravilnika o terenskih dodat
kih z veljavnostjo od 15. maja 1969 dalje 
Terenski dodatki se povišujejo za delavce, ki 
delajo na terenu, nadomestilo za stroške pre
voza na delo in z dela pa se ne spreminja.

Investicijska komisija je predložila delav
skemu svetu v odobritev nabavo posameznih 
strojev in strojnih naprav, kar je delavski

svet potrdil. Sprejel je nadalje predlog o odo
britvi posojil za individualno gradnjo članom 
kolektiva, ki ga je predložila komisija za 
skupno potrošnjo. Obenem je sprejel sklep o 
20. členu pravilnika o stanovanjski gradnji, 
da bo prosilcu zapadlo posojilo za individu
alno gradnjo v letu, v katerem je dobil poso
jilo, če ne ga bo pričel črpati. So posamezni 
primeri, ko je bilo prosilcu odobreno posojilo, 
vendar ni ugodil zahtevam glede dokumenta
cije za pričetek gradnje. S tem pa ni niti za
čel graditi in tudi seveda ne črpati posojila, 
vezal pa je sredstva, katera bi lahko dobil 
drugi po vrstnem redu, ki se je potrudil in 
uredil potrebno dokumentacijo za začetek 
gradnje oz. nakup lastnega stanovanja. Na 
predlog komisije za skupno potrošnjo ie de
lavski svet sprejel priporočilo, naj ustrezni 
organi upravljanja v enotah pri reševanju 
stanovunjskega problema usmerjajo razpolož
ljiva sredstva več v posojila, da bi bilo mogo
če hitreje rešiti številne stanovanjske proble
me. Kljub temu, da znašajo skupna razpolož
ljiva sredstva, vključno z bančnimi krediti, 
v letošnjem letu več kot tri milijone dinarjev, 
gre reševanje stanovanjskega vprašanja 'pre
počasi.

Glavni direktor je na seji poročal o poslo
vanju podjetja in pojasnil predvidevanja za 
naslednje obdobje ter priporočil delavskemu 
svetu določene ukrepe za uspešno vodenje po
slovne politike glede na tržno situacijo in an
gažiranost kapacitet.
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Organizacija samoupravljanja po 
XV. amandmaju k zvezni ustavi

Decembra lani je zvezna skupščina sprejela amandma k zvezni 
ustavi, s katerim se postavljajo le splošna načela o organih uprav
ljanja v delovnih organizacijah, podrobnosti pa se prepuščajo de
lovnim organizacijam, da same uredijo ta vprašanja v skladu s 
svojimi potrebami in razmerami.

Do sedaj so ustava in zakoni zelo podrobno urejali vprašanja 
o vrstah in številu organov upravljanja v delovni organizaciji, o 
načinu volitev in imenovanja oziroma odpoklica in razrešitve teh 
organov, o njihovem delovnem področju in podobno.

Ustavni amandma postavlja načelo, da delovni ljudje v delov
ni organizaciji sami določajo organe upravljanja — delavski svet, 
ter kolegijski in individualni izvršilni organ — za delovno orga
nizacijo kot celoto in organizacije združenega dela v njeni sestavi, 
njihovo delovno področje in čas, za katerega se volijo, ter pogoje 
in način za njihovo izvolitev oziroma razrešitev. Iz tega pa ne sledi, 
da so delovne organizacije zdaj povsem samostojne pri urejanju 
vprašanj v zvezi z organi upravljanja, oziroma da zakonodaja na 
to področje ne more več posegati. Ni namreč izključena možnost, 
da se po 9 in 91. členu ustave ne predpišejo z zveznim ali repu
bliškim zakonom okvirna določila, po katerih bodo delovne orga
nizacije urejevale v svojih statutih tista vprašanja, na katera se 
nanaša ustavni amandma XV. Ob koncu marca letos je tudi že 
izšel zakon o. prenehanju določb zveznih zakonov, s katerimi so 
urejena vprašanja, na katera se nanaša ustavni amandma XV 
Z njim so prenehala veljati posamezna določila temeljnega zakona 
o volitvah delavskih svetov in drugih organov upravljanja v cle- 
lo\ nin organizacijah in določbe drugih zakonov, ki se nanašajo na 
ustanavljanje kolegijskih organov in individualnega organa, ter na 
njihovo delovno področje, na sestavo kolegijskih organov, imeno
vanje in razrešitev direktorja podjetja in druga določila, ki niso 
v skladu z načeli amandmaja XV k zvezni ustavi.

Omenjeni zakon pa predpisuje prehodno obdobje in obvezno
sti delovnih organizacij v zvezi s prehodom na nov način postav
ljanja njihovih organov. Postavljen je rok 31. dec. 1969 do kate
rega bo potrebno uskladiti naš statut.

V našem statutu imamo že reguliran način izvolitve delavske
ga sveta in delavskih svetov enot. čas, za katerega se volijo, in de
lovno področje teh organov. V bistvu niso ta določila nasprotna 
načelom amandmaia XV k zvezni ustavi. Vendar so naša določila 
bazirala na podrobnih predpisih zakonov, ki so sedaj razveljav
ljena in tudi v bodoče zakoni ne bodo predpisovali podrobnosti. 
Zato so nekatera določila preveč toga in bo prav. da jih prilago
dimo naši praksi, ker nam to tudi sedaj predpisi omogočajo. Ker 
z zakonom ne bo določen čas. za katerega se volijo delavski svet 
podjetja oziroma delavski sveti enot (sedaj organizacij združenega 
dela v sestavu podjetja), bo prav gotovo koristno, da v statutu 
spremenimo določila s tega področja.

Kar zadeva kolegijski izvršilni organ, kakor ga po novem irae- 
nuje ustava, in se nanaša na upravni odbor, predpisuje naš statut 
stevdo elanov tega organa, čas, za katerega se voli. in delovno pod- 
rocie. Tudi pri teh določilih bo kazalo spremeniti statut, čeprav po 
vsebini niso nasprotna že prej omenjenim načelom, bili so pa vne
sena v statut po predpisih zakonov, ki so podrobno urejali to vpra
šanje m so sedaj preklicani.

Tudi določila v našem statutu glede individualnega izvršilnega 
oigana upravljanja — direktorja — ki se nanašajo na čas izvolitve 
način izvolitve in na sestavo razpisne komisije, kakor tudi na po- 
goje razrešitve, bazirajo na sedaj preklicanih zakonih.

Statut bomo morali pravočasno spremeniti in dopolniti in pri 
tem upoštevati okvirna določila zakonov, ki so, oziroma bodo še 
izs i, v glavnem pa smotrnost ureditve, vse pa z namenom, da bi 

je uredili notranjo organizacijo dela in da bi dosegli napredek 
podjetja na podlagi delavskega samoupravljanja.

Z. R.

Proslavljali smo 
skupaj z bistriškimi pionirji, 
našimi varovanci

Kot naglo hitijo tedni ob sedanjem petdnevnem delavniku, 
tako hitro mine tudi leto naokoli. Takoj v začetku aprila smo do
bili povabilo na proslavo od naših bistriških pionirjev, ki so se pri
pravljali na proslavo pomembne oblethice v okviru njihovega pio
nirskega praznika.

Celih štirinajst dni pred praznikom je dež neusmiljeno padal 
in skoraj smo izgubili vsako upanje, da bo slovesnost lahko na 
prostem (na žalost tako lepa šola še nima telovadnice, v kateri bi 
bile lahko predvsem orodna telovadba in pa razne svečanosti ob 
slabem vremenu). Kot da bi se sonce usmililo prosečih oči pionir- 
jev, ki so gledale, kdaj se bo meglena koprena razpršila, je bil tisti 
dan eden izmed najlepših. Čudovito jasno nebo in sonce sta obsi
jala prelepo šolsko poslopje, praznično pripravljeno šolsko dvorišče 
pa je čakalo goste.

Ko se je ob napovedani uri pričela slovesnost, so bili povab
ljenci ze zbrani. Program nas je presenetil. Za nas je bila to ena 
izmed najlepših prireditev, v kateri so bile združene vse pomemb
ne obletnice: 50. obletnica ZKJ, obletnica -ustanovitve Osvobodilne 
tronte, proslava delovnega praznika 1 maj, 10. obletnica našega 
patronata nad bistriško šolo, odkritje spomenika Prežihovemu Vo- 
rancu, po katerem se šola tudi imenuje, in proslava pionirskega 
odrednega praznika.

Ko iz leta v leto prihajamo v to šolo, vidimo, kako bistriška 
mladina napreduje. S svojim pestrim programom se prav lahko 
pohvalijo. Pohvala gre tudi njihovim vzgojiteljem, ki so s skrb
nostjo naučili pionirje deklamacij, petja in skečev. Seveda pa pri 
tem ne smemo pozabiti tudi na očeta te družine — njihovega upra
vitelja ki je dal od sebe vse. da se danes Bistričani lahko ponašajo 
s tako lepim poslopjem sredi prekmurske ravnice.

Prepričana sem tudi, da bo marsikateri učenec po končani 
•POtyku1,tUfi na naša vrata- saj našemu podjetju manjka 

dobrdi vajenskih kadrov m Prekmurci so znani kot delovni ljudje.
.. .. smo odhajali iz gostoljubnega Prekmurja, smo odšli zado- 

• ‘,ni ju Vese * ,z mishjo, da je po eni strani vas in mesto ter šola 
in gradbeno podjetje po drugi strani trdno povezano in prepleteno
L?,njk’° rselnostJ° ~ vzSojiti našo mladino v poštene, dobre in zavedne delavce

N. P.
Stran 2 * »GRADISOV VESTNIK«

Naloge sindikata gradbincev
pri uresničevanje samoupravnih dogovorov

Nagrajevanje
Že določanje osnov predstavlja cel 

splet problemov. Pri tem pa nismo 
rekli še nobene o merjenju delov
nih učinkov in nagrajevanju po teh 
učinkih.

Zelo radi pomešamo ti dve pre
pletajoči se obliki nagrajevanja. Do
slej smo namreč govorili izključno 
o delovnem mestu ne glede na to, 
kdo to delovno mesto zaseda. Mi pa 
včasih kar v eni sapi hitimo dokazo
vati, da je na primer določeni teh
nik sposobnejši od določenega in
ženirja. Analitična ocena pa daje te
mu na primer slabšemu inženirju 
višjo startno osnovo. In naslednji 
zaključek: diskvalifikacijo ocene,
No, tako preprosto to ni.

Inženir mora biti v startnem iz
hodišču na enakem delovnem mestu 
višje ocenjen že samo zato, ker ie 
dosegel višjo izobrazbo in ker se je 
med študijem zavestno odrekel za
služku in ker se ie kasneje vključil 
v pridobivanje vseh pravic, ki gre
do zaposlenemu delavcu (staž).

Za individualno merjenje pa je 
potem mnogo dejavnikov, ki lahko 
na primer tehniku omogočijo tudi 
precej višje osebne prejemke kot in
ženirju. Ti dejavniki so: delovno 
mesto, praksa, individualni učinek, 
individualne delovne sposobnosti in 
še drugi.

Merila za merjenje delovnih učin
kov posameznikov in skupin izhajajo 
za rečne delavce v gradbeništvu še 
vedno pretežno iz jugoslovanskih za
časnih norm. Te so že precej z^s^a- 
rele in pomanjkljive.

Kljub dobri volji in željam pa še 
nismo vložili resnega in strokovne
ga napora za izboljšanje normativov.

Skupaj z zbornico in še posebej s 
strokovnimi gradbenimi ustanovami 
bomo morali sprožiti akcijo za izde
lavo normativov. V nasprotnem bo 
naš dogovor slonel na dogovorjenih 
kvalifikacijskih osnovah in na ne
dogovorjenih normativih. Naše delo 
bo opravljeno le polovično.

To dejstvo vzbuja skrb toliko bolj, 
ker so normativi podlaga enkrat za 
oblikovanje cene, drugič pa za obra
čun akordov pri nagrajevanju delav
cev.

Slabi normativi povzročajo pri de
lavcih nezadovoljstvo. Kadar so pre
blagi, ne spodbujajo delavcev k več
ji storilnosti, za nameček pa blage 
norme na veliko jezo delavcev tudi 
»strižejo«. Preostri normativi niso 
sprejemljivi, saj jih delavec tudi z 
velikim naporom ne more dosegati.

Režijsko se obračunava v naših 
podjetjih tudi brez slabih normati
vov preveč delavcev. Za tiste delav
ce, ki se jim delovni učinek ne da 
meriti, poznamo razne tehnike sub
jektivnega ocenjevanja. Napravili bi 
veliko uslugo vsem tem delavcem, 
če bi se dogovorili za kvalitetne kri
terije ocenjevanja. Veliko delavcev 
se pritožuje prav čez subjektivno 
ocenjevanje, ki er je plodno področje 
nekaterih »nadrejenih« za šikanira
nje in uveljavljanje avtoritete.

Terenski dodatek

Tudi terenski dodatek predstavlja 
problem, ki ga rešujemo že več kot 
dvajset let.

Stališča slovenskih in tudi jugo
slovanskih sindikatov gradbincev so 
znana. Iz predkongresnega gradiva 
izhaja, da terenski dodatek pred
stavlja nadomestilo za dejansko po
večane stroške na terenu in selitve 
po gradbiščih. Za take stroške naj 
bi ne plačevali prispevkov. To po
meni, da naj bi funkcionalni teren
ski dodatek še naprej predstavljal 
materialni strošek. Treba bi bilo 
ugotoviti enotna merila, po katerih 
bi vse delovne organizacije gradbe
ništva določale pogoje za upraviče
nost do terenskega dodatka in kolik
šen naj bi bil

Terenski dodatek za »delo v copa
tah«. kot slikovito označujemo nete- 
rensko delo, sindikati odklanjamo.

Delavec mora dobiti najnižje oseb
ne dohodke mimo terenskega dodat
ka, s katerim plača le dodatne stro
ške. Sedanja politika gradbenih pod
jetij, ko je terenski dodatek sestav
ni del osebnega dohodka, gre na ško
do gradbenega delavca. Terenski do
datek največkrat ni odvisen od de-, 
lovnih rezultatov, se ne šteje v os
novo za pokojnino in boleznino, 
hkrati pa zaradi neenotnih kriteri
jev glede upravičenosti in višine te
renskega dodatka povzroča po nepo
trebnem fluktuacijo med gradbenimi 
podjetji.

Naš mestni odbor je skupaj z re
publiškim odborom sindikata grad
bincev zavzel jasna stališča in na
pravil tudi izračune za morebitne 
kriterije. Na kongresu menimo vpra
šanje terenskega dodatka rešiti v ju
goslovanskem merilu. Mislimo nam
reč, da bi z dogovorom ali predpisi 
določili enotna izhodišča.

Naš dogovor predvideva, da bi iz
plačila za terenski dodatek ne smel 
predstavljati več kot 22°/o od izho
diščnih vrednosti posameznih delov
nih mest.

Plačilo in delo v zimskem času

Zelo pomembna je četrta zahteva 
o vrednotenju dela in delitvi dohod
ka, ki pravi, da je treba v sezoni ob
likovati takšen rezervni sklad oseb
nih dohodkov, ki bo omogočal naj - 
nižje osebne dohodke skozi vse leto. 
To je tudi v zimskih mesecih, ko je 
efupoAzioid jouizea tjpjsuuz iperez 
zelo otežkočena, če že ne povsem ne
mogoča

Nedavni dogodki pri »Tehniki« 
opozarjajo na vprašanje zadostnih 
osebnih dohodkov (za življenje) v 
zimskem času.

Kolikor bodo hoteli oblikovati 
zadosten rezervni sklad, bomo mo
rali v sezoni delati bolj produktivno. 
To pomeni, da bomo morali čim bolj 
zmanjšati neproduktivno delo. Tega 
pa je največ ravno pozimi.

Seveda je treba tudi s pomočjo 
tehnologije in organizacije pozimi 
zagotoviti čim več možnih del. Naj
brž pa se da ekonomično zaposliti 
pozimi samo del delavcev.

Po izračunih v večjem gradbenem 
podjetju bi že z manjšimi spremem
bami v razporeditvi delovnih ur po

leti na račun zime prihranili zaradi 
izboljšanja produktivnosti pet mili
jonov novih dinarjev ali osem od
stotkov dohodka. Ta denar bi v celo
ti lahko namenili za dvig osebnih 
dohodkov.

Naložbe v družbeni standard
Pomembna zahteva dogovora je tu

di šesta, ki pravi, da je treba izločiti 
v sklad skupne porabe:

— 4 odstotke od osebnih dohodkov 
za gradnjo stanovanj za gradbene 
delavce tudi v primeru, če bo uki
njeno obvezno izločanje;

— 2,5 odstotka od osebnih dohod
kov za pošolsko izobraževanje in 
strokovno usposabljanje gradbenih 
delavcev;

— 1,5 odstotka od osebnih dohod
kov za potrebe rekreacije in oddiha.

Ti namenski skladi bedo pospeše
no odpravljali še tista nerešena 
vprašanja, ki gradbene delavce pe
stijo že vsa povojna leta.

Delavcu nuditi stanovanje po 
sprejemljivi ceni pomeni zadovoljiti 
njegovo osnovno življenjsko potrebo 
tudi delavcu, ki jo doslej zaradi niz
kih zaslužkov ni mogel.

Izobraževanje, tako strokovno kot 
družbeno, je tolikanj pomembno, da 
bi brez zagotovljenega trajnega vira 
financiranja ne uspevali slediti raz
voju tehnike na eni strani ter razvo
ju samoupravnih odnosov na drugi 
strani.

Rekreacija in oddih sta pastorka 
naših samoupravnih organov, pone
kod pa tudi sindikalne organizacije. 
Kakšno stanje je na tem področju 
med gradbenimi delavci na ljubljan
skem področju in kaj nameravamo 
storiti za izboljšanje, je razvidno iz 
posebnega gradiva strokovne komi
sije, ki je analizirala življenjske raz
mere gradbenih delavcev.

Trajna vrednost dogovora
_ Eno od najbolj pomembnih dolo
čil dogovora predstavlja tretja za
hteva, ki pravi, da se vsako leto po
večajo izhodiščne osnove za odstotek 
povečanja življenjskih stroškov V 
preteklem letu. To pomeni, da se bo
do osnove po dogovoru samodejno 
prilagjevale tržnim gibanjem, kar 
daje dogovoru prav gotovo trajnej
šo vrednost.

Velika gasilska vaja v KO Maribor

Dne 18. aprila je bila v kovinskih obratih Maribor vaja članov po
žarne varnosti. Sodelovalo je prostovoljno gasilsko društvo Studenci.

Pred celotnim kolektivom je najprej Alojz Senekovič, gasilski pod
častnik, demonstriral delovanje gasilnih aparatov Ph. S 9 in CO. Člane 
kolektiva je opozoril in jim pokazal načine aktiviranja posameznih tipov 
gasilnih aparatov na improviziranem izvoru požara. Take pokazne vaje 
so najmanj enkrat letno ter se tako sproti obnavlja znanje članov kolek
tiva. da bi vsak znal v primeru požara aktivno sodelovati pri gašenju.

S pomočjo prostovoljnega gasilskega društva Studenci je bila izve
dena tudi mokra vaja na objektu garaže in priprave dela.

Vaji so poleg članov kolektiva prisostvovali tudi člani občinskega 
komiteja za požarno varnost pri občini Maribor, tov. Samostar. predsed
nik PG društva Studenci Maks Lešnik in član varnostne službe podjetja 
Jože Lorenčič.

Gasilski podčastnik Alojz Senekovič demonstrira delovanje gasilnih aparatov v kovinskih obratih v Mari-



Kratek posvet na gradbišču Kratek intervju — Po dveh letih smo končno srečali 
našega Vlada Jarca na terenu

Gradnja TE Šoštanj III leče s polno paro
(Nadaljevanje s 1. str.)

bo treba še transport premoga do 
novega jaška, in sicer pod zemljo, 
ter izkopati od 20 do 25 tisoč kubi- 
kov materiala. Vsega skupaj raču
najo, da bo treba izkopati okrog 130 
tisoč kubikov materiala.

Gre torej v resnici za velikanska 
dela. Letos bo glavni pogonski ob
jekt v glavnem končan, bunkerski 
del do maja prihodnjega leta, stroj
nica pa do novembra prihodnjega le
ta. Dela tečejo zdaj po planu. Pri 
nekaterih so sicer v zaostanku, so pa 
zato nekatera druga opravili prej, 
kot pa je to predvideno po planu. 
Tako lahko rečemo, da tečejo v glav
nem po planu. Po tem, kakor zdaj 
kaže, ni nobene bojazni, da se naša 
Poslovna enota rokov gradnje ne bi 
hincrla držati.

Na gradbišču so posebej poudarili, 
da so v pripravi dela na centrali 
°pravili veliko delo in imajo zato na

gradbišču veliko manj težav. Razen 
tega pa so posebej poudarili, da do
bivajo betonsko železo iz centralne 
železokrivnice in da doslej glede do
bav in kakovosti nimajo pripomb. 
Centralna železokrivnica torej zelo 
uspešno prestaja svoj prvi veliki iz
pit.

Beton dobivajo iz avtomatske be
tonarne na gradbišču z imenom EL
BA, ki ima 500-litrski mešalec, kar 
povsem zadošča za potrebe tega 
gradbišča.

Morda kaže še posebej omeniti, da 
so vsa dela akordirana in da je to 
tudi eden izmed bistvenih elemen
tov, da tečejo po planu. Posebej nas 
je zanimalo, kako so nagrajevani 
strojniki glede na to, da smo večkrat 
slišali, kako to ni povezano z delom 
na gradbišču. Strojniki so plačani v 
SPO, so dejali. Mi plačamo le pre
sežek akorda, in to mesečno.

Delavsko naselje je še prejšnje.

detajl z gradbišča

Postavili bodo dve novi baraki, spa
da pa pod upravo stanovanj gradbe
nega vodstva. Hrano vozijo iz šo- 
štanjskega hotela in stane malica 
1,90, kosilo pa 5 novih dinarjev. Ve
čerjajo pa v hotelu in stane večerja 
2,50 dinarja. V baraki imajo urejeno 
> samopostrežno restavracijo«, v ka
teri dobe obroke hrane. V tej baraki 
je tudi garderoba, v kateri sicer ni 
omaric, so pa kljuke.

Zdaj pa se spodobi, da predstavimo 
še vodstvo gradbišča. Vodi ga inž. 
Ferdo Cvikl, sektorski vodje so Vla
dimir Prosenik, Ivan IClugler in Ru
di Kranjc, delovdja pa Ivan Irner in 
Rudi Lukner. Nadzorno gradbeno 
skupino investitorja vodi dipl. inž. 
Milan Pajk. operativni nadzor vodi 
za glavni pogonski objekt dipl. inž. 
Janez Černivec. Ta nam je povedal, 
da s strani investitorja doslej ni pri
pomb. da gre vse po terminskem 
planu. Ponekod malo naprej, pone
kod malo zadaj in bi lahko celo rek
li, da so. celo malo pred planom. Kar 
pa je videti na oči. tudi glede kva
litete ni pripomb. Skratka, dokaj 
pohvalna izjava.

Organizatorji poslovanja
(Nadaljevanje s 1. str.)

jansko moč povezati z odgovornostjo 
za strokovne predloge in odločitve.

Vendar priznavanje strokovnosti in 
pomembnosti vodilni skupini ne po
meni, da popolnoma samostojno 
sprejema odločitve na podlagi poli
tike samoupravnih organov in da gre 
odločitve presojati periodično le po 
ekonomski učinkovitosti in po eko
nomskih rezultatih. Sistem mora or
ganizirano omogočati iniciativo čim- 
več članov delovne skupnosti in v 
danih možnostih odpirati poti, da 
bodo delavci resnično udeleženi v 
upravljanju, pri čemer ni potreben 
noben idealizem.

OB KVALITETI NEKEGA BETONA
Zadnja leta je bilo v našem podjetju napravlje

nih nekaj centralnih več ali manj avtomatiziranih 
betonarn. Mi, inženirji-konstrukterji smo tak razvoj 
pozdravili, ker le take betonarne omogočajo določa
nje trdnosti betona vnaprej in s tem zagotavljajo, 
da bo projektirana kvaliteta v resnici tudi dosežena. 
Konstrukcije, namreč, pri kateri predpisana marka 
betona ne bi bila dosežena, bi bilo treba porušiti, 
kar ]e zvezano z velikimi stroški. Zato pa silijo pro
jektanta, da bi eventualno tak slabši beton nekako 
opravičil in vzel zadevo »na svoje rame«.

V zadnjem času pa se je zgodilo, da je naša naj
bolj avtomatizirana betonarna dobavila na grad
bišče namesto betona marke 220, beton, ki je v kocki 
dosegel marko 130, sklerometriranje pa je pokazalo 
nekaj boljše rezultate. To se je zgodilo v betonarni, 
ki je stala nad 60 milij. starih dinarjev in kjer se 
samo s pritiskom na določen gumb požene mehani
zem, ki zmeša beton v poljubnem razmerju frakcij 
agregata, cementa in vode ter tako da točno dolo
čeno kvaliteto betona. Izkazalo se je, da betonarna 
sploh ne dela s frakcijami in da naravni mešanici.

ki ji manjkajo fine frakcije, dodajajo mivko dokaj 
sumljive kvalitete.

Za konstruktorje, ki se nas to tiče, nastaja vpra
šanje, kako je to sploh mogoče in nas kar strese, če 
pomislimo na možne posledice takega neodgovorne
ga ravnanja.

Ze vrsto let uporabljamo Itasova vozila za pre
voz betona, ki so opremljena s posodami za beton, 
ki se morajo med vožnjo vrteti. Pri nas šoferji trdi
jo, da to ne gre. Mi pa smo povsod po svetu in tudi 
povsod doma videli, da se hruške med vožnjo vrti
jo. Očividno gre za samovoljnost voznikov in pa za 
to, da so hruške prenapolnjene.

V betonarni pravijo, da separacija ne da vseh 
frakcij, pa so prisiljeni uporabljati naravno meša
nico in dodajati mivko. Recimo, da je temu tako. 
Ampak to za dobavitelja nikakor ne more biti raz
log da dobavlja beton sumljive kvalitete.

Morda ja krivda v organizaciji. Deloma gotovo, 
vendar osebno mislim, da je v največji meri v od
govornih kadrih, ki bi morali, če sami nimajo do
volj avtoritete, stvari urediti prek samoupravnih 
organov. Ing. Jože Uršič

Sef sektorja inž. Ferdo Cvikclj

mr

Betonarna na gradbišču TE Šoštanj III

Pogled na gradbišče — začetek del
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Naši novi ekonomski tehniki Katica Kozar, Eva Keršič in Pavla Retelj 
pri polaganju zaključnega izpita za pripravnike

Nadaljujmo z bogato tradicijo 
skrbi za udobno počutje delavcev

Prizadevanja republiškega odbora sindikata gradbenih delav
cev in Sindikalnega odbora podjetja »Gradis« za izvajanje druž
benega dogovora o minimumu življenjskih razmer delavcev v de
lavskih oasejji.h, so pozitivno odjeknila v celotnem kolektivu.

Rei imamo v vseh večjih krajih, kjer so sedeži naših poslovnih 
enot. zgrajene lepe samske domove (Maribor, Ravne, Jesenice, 
Ljubljana, Celje, Koper in v bodoče šola in dom za vajence v 
Škofji Ltikfr-. -'Obs taja" pa 'še ved no neka.r barak, Ttl -jih bCfspofrebno 
prej ko slej, kot strokovno pravimo, »vzeti iz prometa«.

Posebno velja to za Ljubljano, kjer bomo morali kmalu zgra
diti še en samski dom, Novakovo in nekatere barake v Tomačevem 
naselju pa podreti. Sredstva za gradnjo novega samskega doma 
bodo seveda morale prispevati vse enote ljubljanskega območja

Hkrati bo potrebno tudi misliti na gradnjo začasnih, toda so
dobno urejenih bivališč pri gradnji nove avto ceste. Vsekakor pa 
bomo kot doslej tudi v prihodnje nalagali znatna finančna sredstva 
za delavčev standard ter mu naprej nudili primerno stanovanje in 
šele potem zahtevali od njega večji delovni uspeh.

ODHOD LIBIJCEV — Ob prihodu na letališče je v slovo Drago Perkovič 
zapel še domačo pesmico

Za naše bodoče kadre bi morali vendarle bolje poskrbeti

Prva skupina pripravnikov je že položila zaključne izpite. Mo
ramo priznati, da so se na zadnji preizkus znanja dobro pripravili.

Največ kandidatov želi delati v 
sindikatu.

Eden odličen, trije prav dobri in en dober uspeh. To so rezultati 
njihovega znanja. Upamo, da bodo tudi drugi sledili svojim vrst
nikom.

Po planu in dejanskih potrebah 
bomo v letošnjem letu imeli 35 pri
pravnikov raznih poklicev. Zato nam 
ne sme biti vseeno, kako bodo naši 
bodoči strokovnjaki opravili priprav
niško dobo.

Nedavno smo med pripravniki iz
vedli krajšo anketo z željo, da bi 
opisali potek pripravniške dobe, kot 
so jo v resnici doživljali sami.

Želeli smo proučiti razne organi
zacijske procese, učinkovitost našega 
dela s pripravniki, izvajanje progra
ma. medsebojne stike in pogoje dela 
na delovnih mestih, kjer delajo 'pri
pravniki.

Iz dobljenih odgovorov je ršžvtd- 
no, da je njih delo v glavnem od
visno od:

— stopnje motiviranosti,
— mentorja in njegove sposobno

sti,
— obsega in vrste komuniciranja,
— načina dajanja in določanja na

loge,
— kontrole nad uspešnostjo dela 

pripravnika in
— odnosa šefa enote do priprav

nika.

Kaj predlagate, da bi praksa v 
bodoče boljše potekala?

— Več sodelovanja z mentorji,
— vsake tri mesece naj se skliče 

sestanek s pripravniki,
— želimo, da se program dosledno 

izvaja,
— tehnično strokovni kader naj 

nam pri delu bolj pomaga, itd.
Ali ste zadovoljni z višino nagra

de?
— z »da« je odgovorilo 17,
— z »ne« je odgovorilo 6 priprav

nikov.

Odkod ste dobili največ informa
cij?

— kadrovska služba 4,
— Gradisov vestnik 12,
— sodelavci 3,
— mentorji 1.

Ali vas politično delo zanima?
— z »da« je odgovorilo 14,
— z »ne« so odgovorili 4.

Aii so mentorji v času prakse kon
trolirali pisanje dnevnika?

— večkrat 7,

— dvakrat 2,

— enkrat 6,

— niso kontrolirali 1,

— brez odgovora 2.

Kaj predlagate za bodoče?
— Več sodelovanja in medsebojne 

pomoči;

— razumevanje starejših do mlaj
ših kadrov: •

— več sestankov ali posvetovanj 
glede dela pripravnikov;

— da bi v času pripravniške dobe 
pisali poskusni test;

- ogied vseh večjih Gradisovih 
delovišč.; _

— ponekod več ažurnosti in de
lovne vneme, pa tudi več odgovor
nosti;

— želel bi se zaposlili na delov
nem mestu, kjer bi lahko svoje zna
nje s pridom uporabljal.

Skratka, bodočim kadrom več po
zornosti!

Vsaka izmed teh točk po svoje 
učinkuje na pripravnika, so tudi med 
seboj povezane in njihovo mesto v 
tej povezavi je zelo pomembno za 
končni rezultat.

Navajamo še nekaj odgovorov pri
pravnikov:

Na vprašanje, na kakšne pomanj
kljivosti ste naleteli v pripravniški 
dobi, so odgovorili takole:

— to ni bila pripravniška doba, 
ker sem delala samo v enem oddel
ku;

— nismo se držali programa, ki 
nam ga je določil Center za izobra
ževanje;

— več sodelovanja s centrom in 
mentorji:

— mentor se je premalo ukvarjal 
z nami;

— pri nas ne bi smel veljati pre
govor »znajdi se«.

Pripomb ni imelo šest kanddatov.

Slavnostna otvoritev poslovnih prostorov »Kompasa« na obmejnem prc- 
honu v Škofijah Udeležili so se je tudi šef koprske poslovne enote Ber
nard Gabrijelčič ter Silvo Erjavec in drugi predstavniki podjetja. Oba 
objekta je namreč gradila naša koprska poslovna enota

Plan vrednosti skupne proiz
vodnje je letos za 24,5 •/• višji kot 
lani. Tudi čiste proizvodnje je za 
21,1 »/* več planirane, medtem ko 
je plan vrednosti obrtniških del 
večji za 42,2 */*. Zaradi zelo ne
ugodnih vremenskih razmer v za
četku leta je plan v prvih štirih 
mesecih relativno nižji, čeprav je 
absolutno malo višji, vendar ne 
v toliki višini kot odstotek let

%

nega plana. Zato bo v naslednjih 
mesecih potreben večji napor, da 
bi ustvarili zastavljeni načrt. Če 
pa primerjamo letošnji plan z 
lansko realizacijo, pa je odstotek 
plana letos na osnovo realizacije 
preteklega leta nekoliko nižji, kot 
plan 69 na plan 68, saj znaša po
višanje pri skupni proizvodnji 
5,6 V«, pri čisti proizvodnji 5,1 °/» 
in pri obrtniških delih 7,8 “/n.

Zaradi že omenjenih slabih vre
menskih razmer je realizacija v 
prvih štirih mesecih v primerjavi 
z realizacijo istega obdobja lani 
nižja in je pri skupni proizvodnji 
za 4,1 %, pri čisti proizvodnji za 
4,2 ”/«, pri obrtniških delih za 
3,9 °/e pod lansko realizacijo.

Plan efektivnih ur za leto 1969 
je v primerjavi s planom za pre
teklo leto samo za 2,6 °/» višji.

Ker merimo produktivnost z raz
merjem čista proizvodnja na 
efektivno uro, je plan produk
tivnosti za 14,4 »/o višji kot lani, 
ker je vrednost čiste proizvodnje 
planirana za 21,1«/« več kot lani.

V prvih štirih mesecih letos so 
pri vrednosti proizvodnje skoraj 
vse PE dosegle plan, vendar z 
nekoliko več urami, kot je bilo 
predvideno, saj so pod planom

PLANSKI BAROMETER ZA APRIL 1969
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efektivnih ur samo štiri PE, kar 
je v tem primeru pozitivno. 

Planirane produktivnosti niso 
dosegle štiri gradbene PE in ena 
PE obratov. Vendar je pokaza
telj produktivnosti gradbenih PE 
kot celote pozitiven (+ 1,8 "AJ, 
prav tako obratov (+0,5 V«) in 
biro za projektiranje (+ 8,4 °/e).

| ČISTA 'PROIZVODNJA 

'Hilli EFEKTIVNE URE 

V--A PRODUKTIVNOST

71 &
;:v

"/.V;

• ■•v’ 
. V* 
•vEv."

(Z

j

**>I
6)

«5

§
So

\\

;: .

&
y!
:;v

//

S
61 I

5

§

3

I
8
1 i

fcX0;
•s QQ

1
s‘"N s

8*
5
o

s•s ■s^4 5 5 § Š §
CJ
S SP

O sK)

Stran 4 * »GRADISOV VESTNIK



Ker v letošnjem letu nismo dali kolektivu Gradisa še nobenih
priprav, jih objavljamo v tej številkiinformacij o nabavi delovnih

»Gradisovega vestnika«.

• Stolpni žerjav Richier, 
tip GT 1267 S 3

Nabavljen je bil že v začetku 'eta 
iz Francije na podlagi lanskoletne 
pogodbe. Trenutno je montiran in 
dela na gradbišču TE Šoštanj Ul 
Nabavna cena skupno s podaljški, 
protintežmi za rep in posode za pro
tiutež! je 734.709,60 din. Posebnost 
tega žerjava je, da ima ročico dol
žine 40 m, da ga je mogoče dvigniti 
na višino 93 m in da ima daljinsko 
upravljanje. Na ročici 40 m je nosil
nost 1850 kg, na ročici 20 m pa 4 to
ne. V principu je istega sistema kot 
dosedanji žerjavi Weitz — Metalna, 
Z žerjavom je mogoča vožnja tudi 
v krivini do 8 m.

@ Hitro zabijajoče zabija
lo Menek, tip SB 270

Nabavljeno je bilo ob koncu aprila 
v Zahodni Nemčiji. Pri gradnji V, 
naveza v Luki Koper je potrebno v 
osmih celicah zabiti 32,764 m BEL- 
VAL PBP zagatnic tipa 9,5 in 853 m 
B El V AL zagatnic tipa PBP-T 9,5. 
Nabavna cena stroja je 160.000 din. 
Stroj lahko deluje bodisi na paro 
ali na komprimiran zrak. V Kopru 
je priključen na kompresor Spiros, 
ki lahko daje do 12 m3/min. Delovni 
pritisk stroja je 8 do 10 atm. Teža 
stroja je 4 tone, ima 130 udarcev na 
minuto, udarna moč bata je 870 kg. 
Predvidoma bo stroj amortiziran pri 
delih v Luki Koper.

® Buldožer Caterpillar, tip 
D 7 E

Po skoraj 25 letih obstoja podjet
ja smo v letošnjem letu nabavili pr
ve nove buldožerje Caterpillar D7.

Kot je znano, smo sedaj imeli v pod
jetju samo stare buldožerje Cater
pillar, ki smo jih podedovali kot 
ostanek mehanizacije pri gradnji 
avto cest v Jugoslaviji. En buldožer 
D7 dela že v Šoštanju, eden pa je 
še na poti z ladjo iz ZDA. Predvi
doma bo v Jugoslaviji ob koncu ma
ja. Kot posebnost velja omeniti, da 
sta stroja opremljena z riperji (ri- 
.iači), ki so prav tako upravljani s 
hidravličnim sistemom. Riperska na
prava ima tri zobe. Služi za rahlja
nje in izkop materiala do VI. in VII. 
kategorije. V Šošlaniu pa ga uporab
ljamo za rahljanje laporja, ki se je 
pojavil v spodnjih plasteh pri iz
kopu.

Moč motorja na zamašn.iaku je 
180 KM, je štiritaktni, štiricilindr- 
ski diesel motor, ima 3 brzine naprej 
in 3 brzine nazaj. Teža stroja je 
15,6 tone brez pluga in riper jev. Teža 
riperja s tremi zobmi je 3180 kg, 
plug ima širino 4110 mm, višino 
960 mm, levi in desni naklon pluga 
25°, teža pluga 2770 kg. Skupna teža 
stroja je torej 21 ton. Glede na naša 
prevozna sredstva bo potrebno pred 
prevozom demontirati plug in riper- 
sko napravo. Nabavna cena stroja, 
kompletno z riperjem in kabino zna
ša 700.000 din.

S Rovokopač in nakladač, 
tip ICB 3C

Stroj je angleškega izvora, nabav
ljen pa je iz Avstrije. To je kombi
niran stroj, ki služi za nakladanje 
že nakopanega materiala in za kopa
nje kanalov. V ta namen ima na 
eni strani nakladalno žlico z vsebi
no 960 litrov in globinsko žlico za 
kopanje kanalov z vsebino 150 li
trov. Upravljanje celotne opreme je

hidravlično. Pri kopanju jarkov mo
ra uporabiti dva stabilizatorja zara
di boljše opore globinske žlice. Moč 
pogonskega motorja je 77 KM. Na
bavna cena stroja je 220.000 din.

Prvotno smo nameravali kupiti 
dva takšna stroja, in sicer enega z 
lastnimi devizami, drugega pa z de
vizami, ki bi jih nabavil za nas Teh- 
nometal Novi Sad. Ker pa je v zad
njem času povsod zmanjkalo deviz, 
nismo uspeli nabaviti še enega stro
ja, morda ga bomo pozneje, ko bo
mo uspeli devize nabaviti pod ugod
nejšimi pogoji.

S Buldožerji, tip TG-50 
— »14. oktohar«
Kruševac

V mesecu aprilu smo prejeli iz do
mače proizvodnje od »14. oktobra« 
Kruševac dva hidravlična buldožer
ja TG-50, ki sta bila planirana v na
bavi za leto 1969. Stroja sta bila 
nabavljena za nadomestilo odpisa
nih strojev.

® Nakladač — Radoje Da
kič, tip 120 S

K še enemu nakladaču na gumi
jastih kolesih tipa T-100 (proizva
jalec P.adoje Dakič), smo po progra
mu nabavili še en močnejši nakladač 
istega proizvajalca, samo tipa T- 
120 S.

Tudi tu je osnovni stroj na štirih 
gumijastih kolesih. Izdelan je po li
cenci italijanske firme Moncalvi. Po
gonski motor je Famos tip F A13 
(tovarna motorjev v Sarajevu po li
cenci Saurer). Moč motorja 130 KM 
pri 2000 obratih na minuto. Teža os
novnega stroja je 9680 kg. Trans
portna brzina stroja je do 30 km na 
uro. K osnovnemu stroju pripada 
razna dodatna oprema: nakladalna 
čelna žlica vsebine 1,5 kubičnega

A 5-03m 
B 0-91 m
C 203m 
D 3-61m 
E 2-85m 
F 0-76m 
G 2-18m 
H 3*15m 
I 2-74m

Pri gradnji petega naveza v Luki Koper je potrebno v osmih celicah 
zabiti 32. i64 m Bevlal PBP zagatnic, tipa 9,5 in 853 metrov zagatnic tipa 
PBT, 915 Na sliki ob začetku del — zabijalo stoji pod pravkar' dvignjeno 
zagatnico

metra. Širina žlice 2650 mm, teža je 
3600 kg, žlica za bočno iztovarjanje, 
in sicer v obe smeri, vsebina žlice 
1,3 m:\ širina žlice 2920 mm. To opre
mo so nabavili skupno s strojem, 
medtem ko je mogoče stroj upora
biti še kot dozer, bočno dvigalo, iz- 
kopni stroj, mogoč je priključek na 
dumper, greder in skreper. Te opre
me pa nismo nabavili.

Proizvajalec stroja tovarna Radoje 
Dakič (Titograd) predvideva, da j.e 
s strojem, ki ima napolnjeno žlico, 
mogoče prevažati material do raz
dalje 30 m. Pri tem je transportna 
brzina 3 do 4 km na uro. Kapaciteta 
stroja je odvisna od transportne raz
dalje in materiala, ki se naklada in 
se omenja po podatkih tovarne od 
44 m3 na uro do 103 m3 na uro. Na
bavna cena stroja je bila 357.960 din.

Ta stroj je bil do sedaj v proiz
vodnji samo za potrebe jugoslovan
ske armade. Letos pa ga proizvajajo 
tudi za druge kupce.

Iz teh podatkov je razvidno, da 
smo do sedaj nabavljali v glavnem 
težko mehanizacijo, ki sicer še ni 
vsa dobavljena po programu, da pa 
bomo v naslednjem, obdobju morali 
nabavljati tudi srednjo in lažjo me
hanizacijo.

T. M.

V baru naroči stalnj gost 
vedno dva viskija in jih iz
pije. Pa ga vpraša barski 
mikser, zakaj ne naroči kar 
dvojnega. »Nemogoče,« odgo
vori gost. »Eden je za mene 
in drugi za mojega prijatelja, 
k; je odpotoval. Midva pijeva 
vedno skupaj.« Nekega dne je 
isti gost z mrkim očesom na
ročil samo en viski. »Ali je 
vaš prijatelj umrl?« ga vpra
ša mikser.

»Ne,« odgovori gost, »am
pak meni je zdravnik pijačo 
prepovedal.«

Avtošola
V manjšem mestu se je ne

davno oglasila neka gospodi
nja k izpitu za voznika in v 
prošnji je napisala pripombo, 
da ne potrebuje celega izpita, 
ampak samo toliko, da bo 
zjutraj odpeljala otroka v šolo.

Zakon je čudovita ureditev, 
ki dvema človekoma dovoljuje 
skupno prenašati težave, ki 
jih nikoli ne bi imela, če se 
ne bi poročila.

Vilko Grl nastavlja zagatnice v Kopru

1
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Trenutek, da si prižgem cigareto, je dejal ETanderajh 
iz Kopra Med nebom in zemljo
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Učimo se nemško
LEHllSTUCK VIER (4)

spielen = igrati 
Ich spiele Violine 
du spielst Klavier 
er spielt Flote 
sie spielt Flote 
es spielt Flote 
wir spielen Tennis 
ihr spielt FuBball 
sie spielen Karten

ich spiele nicht Violine, 
sondern Klavier 
er spielt nicht Flote 
sondern Tennis 
vvir spielen nicht Tennis, 
sondern FuBball 
ihr spielt nicht FuBball, 
sondern Karten

Herr Weber, spielen Sie Schach? Ja, ich spiele Schach.

9
E

trinken = piti 
Ich trinke Bier 
du trinkst Kaffee 
er, sie, es trinkt Tee 
wir trinken Wein 
ihr trinkt Likor 
sie trinken Milch

ich trinke manchmal Bier und
manchmal Wein
wir trinken manchmal Milch
und manchmal Kaffee
sie trinken Kaffee mit Milch und
Zucker (der Zucker ist siiB)

Fraulein Anna, Sie trinken Tee mit Zucker und .Zitrone. Herr Weber, 
trinken Sie VVasser? — Nein, ich trinke Mineralwasser.

te

iti — gehen und kommen = 
ich gehe nach Berlin 
du geh.. nach Pariš 
er geh., nach London 
tvir geh.. nach Amerika 
ihr geh.. nach Afrika 
sie geh.. nach Asien

priliich komme von Rom 
du komm.. von Wien 
er komm.. von Frankfurt 
wir komm.. von Spanien 
ihr komm.. von Beograd 
sie komm.. von Deutschland

Gehen Sie nach Hause? Ja, ich gehe nach Hause.
Ich gehe nicht rechts und nicht links, sondern geradcaus.
Wir gehen die 1. Strafie rechts und dann links,
Gehen Sie rechts oder links? Ich gehe zuerst rechts und dann links, 
bleiben = ostati
Karl kommt und geht nicht. Er bleibt hier. Er bleibt bis 4 Uhr hier.

ich bleibe bis 7 Uhr 15 hier 
du bleibst bis 8 Uhr 30 hier 
er bleibt bis 10 Uhr 40 dort 
vvir bleiben nicht in Deutschland 
ihr bleibt manchmal in Wien 
sie bleiben immer in Vugoslavvien.

Bleiben Sie hier, Fraulein Slavka? Nein, ich gehe nach Hause.
Ich gehe nach Hause. Ich trinke dort Kaffee und spiele dann Klavier. 
Grete geht in die Schule, in die Musikscbule, und spielt dort Violine. 
Herr Weber bleibt hier und spielt Schach, nicht Karten. Er spielt gern 
Schach. Der Brieftriiger trinkt gern Bier, Hans trinkt sehr gern Milch. 
Die GroBmutter trinkt nicht gern Kaffee ohne Zucker. Grete geht gern 
in die Schule, Bleiben Sie gern hier oder kommen Sie nach Vugo
slavvien? Ich komme nach Vugoslauien und bleibe dann dort,
Was macht Karl (machen = storiti, delati). Er springt (springen = ska
kati).
Was mache ich jetzt? Ich schreibe (schreiben = pisati).
Wir schreiben schlecht und ihr schreibt gut. Sie schreiben mit Tinte. 
mit ICreide oder mit Bleistift.
Ich springe hoch, Er springt sehr hoch,

Ich mache die Arbeit gut. Maria macht die Arbeit immer schlecht. 

machen
aufmachen = odpreti
ich mache das Buch auf
er macht die Tiir auf
ihr macht die Hefte auf
Machen Sie die Biicher auf! (odprite knjige!)

1
Wk

zumachen = zapreti
vvir machen die Tiir zu
sie machen die Hefte zu
Machen Sie das Buch zu! (zaprite knjigo!)
Die Biicher, die Hefte, die Turen — das ist die Mehrzahl (množina). 
Die Mehrzahl bat immer »die«.

Einzahl (ednina)

der
die
das
moški
ženski
spol
srednji

Mehrzahl (množina) 
die
za vse tri spole

kommen, gehen, springen, spielen, trinken, schreiben, machen, stehen 
(stati), silzen (sedeti), knien (klečati), liegen (ležati)

VVORTER — BESEDE

fler Wein = vino sauer = kisel
die Milch = mleko die Zitrone = limona
das Bier = pivo geradeaus = naravnost
das VVasser = voda dann = potem, nato
manchmal = včasih gern = rad
Schach = šah jetzt = sedaj
mit = s, z die Arbeit = delo
ohne == brez die Flote = piščal, flavta
der Zucker = sladkor der Tee = čaj
stifi = sladek der Kaffee = kava

FuBball = nogomet
Stran 6 * »GRADISOV VESTNIK«

aši veterani odhajajo v zaslužen pokoj
V prijetnem razpoloženju so se v 

Celju poslovili od dolgoletnega so
delavca, gradbenega tehnika Jurija 
Ivanovskega.

Jurij Ivanovski je bil rojen 7. 4. 
1899 v Kremencu v Rusiji. Zelo mlad 
je okusil vse vojne grozote prve sve
tovne vojne, dokler ni 1. 1921 sreč
no pristal v Jugoslaviji.

Kot gradbeni tehnik — kalkulant 
je delal v podjetju polnih 17 let. Ves 
čas službovanja je bil zelo vesten in 
natančen pri delu. Bil je skromen, 
tih in v kolektivu zelo priljubljen. 
Posebno rad je delal razne analize 
in sestavljal poročila, katera so us
pešno služila pri poslovanju enote.

Tudi danes, ko je že skoraj mesec 
dni v pokoju, se vedno rad vrača v 
podjetje. Upamo in srčno želimo, da 
bi svoj zasluženi pokoj še dolgo uži
val,

0
V poslovni enoti Ljubljana pa je 

odšel v pokoj šofer osebnega avto
mobila Anton Dominik.

Anton Domini?, se je zaposlil v 
podjetju leta 1957. V času svojega 
službovanja je prevozil okrog 400.000 
kilometrov dolgo pot. Svojo prvo 
vožnjo je opravil na »studenbacker- 
ju« pri gradnji bloka na Titovi cesti 
v Ljubljani. Vse kilometre je sreč
no prevozil, imel le manjši karambol 
v Opatiji, pa še tega ne po njegovi 
krivdi.

Anton Dominik je bil rojen v Žab- 
nici. Sam je želel postati stro- 
jevodoja, toda do tega poklica si 
v stari Jugoslaviji težko prišel. Kon
čno pa je postal šofer in ta poklic je 
zelo ljubil. Delo je opravljal vestno 
in tudi avtomobil je bil vedno v re
du. V pokoj odhaja zaradi bolezni 
srca. Tudi njemu želimo, da bi doigo 
užival zasluženi pokoj.

Nedavno je odšla v zaslužen po
koj Marija Žirovnik, skladiščnica 
poslovne enote Maribor.

V kv'.eklivu se je zaposlila 16. 6. 
1957 kot nekvalificirana, delavka. 
Dve leti je opravljala vsa težaška 
dela po gradbišču. Zaradi izredne 
pridnosti in marljivosti je bila poz
neje premeščena na novo delovno 
mesto skladiščnika. To službo je 
opravljala na raznih gradbiščih v 
Mariboru, tovarni močnih krmil, pe
rutninski farmi v Ptuju, farmi beko- 
nov v Turnišču, vjnskj kleti Ormož 
itd. Skladiščna služba ni lahko, po
sebno za žensko. Vendar je bila in je 
še danes zadovoljna in hvaležna, da

V Celju so se dostojno poslovili od dolgoletnega sodelavca Jurija Ivanov
skega. V imenu kolektiva sc je za njegovo vestno delo zahvalil šef enote 
Berto Praprotnik

Dominik Anton Marija Žirovnik

so ji predpostavljeni zaupali oprav
ljanje te dolžnosti.

Leta 1960 je močno zbolela, bila je 
na težki operaciji na pljučih, ki jo 
je uspešno prestala, dobro okrevala, 
držala se je strogo navodil ždravni- 
kov. Če jo kdo vpraša, s kakšnimi 
občutki je odšla iz kolektiva, je od
govor takoj pripravljen: Z lepimi 
vtisi, predvsem pa ne bo pozabila na

tovarištvo, ki je vladalo v skupinah, 
kjer je delala. Vedno se je namreč 
nahajala v takšnih delovnih skupi
nah, kjer so bili dobri odnosi, to
varištvo in tudi uspehi dela.

Vsi člani našega kolektiva, pa ji 
želimo, da bi zasluženo pokojnino še 
dolgo v zadovoljstvu preživljala.

Kolektiv GV Maribor

RIMSKE NAJDBE V CELJU
Pri gradnji veleblagovnice za podjetje »Tehnomercator« so naleteli na ostanke 
rimske naselbine Celeia

Morda se bo kdo še spomnil, da smo za prvoaprilsko šalo v 
našem Gradisovem vestniku zapisali, kako so delavci pri kopanju 
temeljev v Ljubljani odkrili rimski zaklad. Tokrat pa to ni prvo
aprilska šala, temveč se je v Celju to tudi res zgodilo. Pri kopanju 
temeljev za veleblagovnico Tehnomercatorja so naši delavci naleteli 
na ostanke nekdanjega rimskega mesta Celeia.

Da pa bi čisto po resnici povedali, 
je treba reči, da se je že prej vedelo, 
da bo veleblagovnica stala na ozem
lju nekdanjega rimskega mesta. Zato 
so bili predstavniki celjskega pokra
jinskega muzeja navzoči že pri prvih 
vrtinah, ko so preskušali teren. Ze 
takrat so tudi odkrili prve rimske 
zidove in je odkopavanje nato teklo 
pod strokovnim nadzorstvom pokra
jinskega muzeja.

Kaj so našli? Predvsem so našli 
ostanke ceste, ki je potekala nekako 
po današnji Gubčevi cesti v Celju. 
Iz prvega stoletja po našem štetju pa 
so odkrili dvoje grobišč. V njih so 
našli denar takratnega rimskega ce
sarja Hadriana. V samem zidovju hiš 
pa so našli celo rimsko šestilo, po 
čemer so sklepali, da je v taki hiši 
stanoval rimski arhitekt. V grobiščih 
so našli razne predmete, na primer 
lakrimarij. To je nekakšna posodica, 
v katerega so žalujoči točili solze. 
Med najdbami so bili tudi razni vr
či za hrano pokojnikom, steklenina 
in podobno. Zanimivo je tudi to, da 
so v rimskih hišah odkrili ostanke 
centralne kurjave. To so kanali, prek 
katerih je tekel topel zrak. Arheo
logi pa so bili tudi malce razočarani, 
ker niso odkrili nobenega tlaka, se 
pravi mozaikov, ki so jih rimski 
stavbeniki izredno lepo sestavljali.

Vse to nam je pripovedoval sek
torski vodja Marjan Adamič, ki pa 
je povedal tudi nekaj zanimivosti o 
sami gradnji veleblagovnice. Pred
vsem je povedal, da so roki izredno

zahtevni. Skrajšali so jih namreč za
radi trgovske razstave, ki bo novem
bra in ki se je bodo udeležili raz
stavljale! iz vse Evrope. Do takrat 
bo moral biti objekt gotov do tretje 
faze, seveda pa bo moralo biti ureje
no še ogrevanje, vodovodne instala

cije, elektrika, da bo razstava lahko 
odprta. No, Celjani so prepričani, da 
bodo rok dosegli, pri čemer računajo 
na pomoč vsega podjetja. Gre nam
reč za afirmacijo Gradisa v celoti in 
ne bi bilo prav. če bi celjski kolek
tiv pustili na cedilu, ko gre za skraj
šanje rokov in ne morda za zamudo 
po njihovi krivdi.

Celoten kompleks meri 1.300 kva
dratnih metrov. Sama zgradba pa bo 
petetažna in v glavnem vse v vid
nem betonu. Vrednost vseh del znaša 
13 milijonov novih dinarjev. Končni 
rok za dograditev stavbe pa je tudi 
premaknjen za en mesec zaradi ob
činskega praznika na 15. maj 1970.



(Nadaljevanje in konec)

Elektronski računalnik
Razvoj elektronskih računskih strojev je 

odprl nove možnosti za točnejše in sistema- 
Bčnejše delo tudi v gradbeništvu. Konstruk- 
*-er, inženir v operativi in kalkulant bo ved- 
n° manj obremenjen s šablonskim račun
skim delom, ki mu običajno pusti le malo 
časa za študij posameznih, problemov in za 
iskanje novih najboljših rešitev.

Elektronska mehanografija pa se je razvila 
<?° praktične uporabnosti šele v zadnjem 
času in smo jo pri nas — vsaj v gradbeni
štvu — zaz.nalj šele pred desetimi leti, To 
Pomeni za gradbene strokovnjake zelo ve- 
kko obremenitev. Uporaba računalnika za- 
htex'a namreč dodatno znanje, večkrat tudi 
Popolnoma drugačen način pristopa k pro
blemu.

Mnogokrat čitamo in slišimo o »elektron- 
s<rih možganih«. Že površen pogled na she- 
b"*0 in način delovanja današnjih elektron- 
.kih računalnikov pa nam pove, da je ta 
1Zraz zelo pretiran.

Kako deluje, tak računalnik? Sestavljen je 
? grobem iz naslednjih enot ali celic: spre
jemna enota, spomin (memorija). aritmetič

ben za rešitev problema. Ce k temu doda
mo še podatke za konkreten slučaj, bo stroj 
izračunal problem brez vsakih nadaljnih 
komplikacij.

Na področju statike je med nabolj dogna
nimi — in k sreči tudi dosegljivimi — sku
pinami programov Structural Engineering 
System Solver (STRESS). Na novem stroju 
IBM 1130, ki ga uporablja računski center 
univerze v Ljubljani, so ti programi izved
ljivi za precej obsežne konstrukcije — do 
125 vozlišč s šestimi obtežnimi slučaji v eni 
istočasni kombinaciji. STRESS je prirejen 
za naslednje konstrukcije:

Ravninska paličja
Ravninske okvirje
Branaste konstrukcije
Prostorska predalčja (npr. cevni odri)
Prostorski okvirji
Stroju je treba dati podatke o koordina

tah vozlišč z njihovo označbo, označbo po
sameznih palic sistema z začetnim in konč
nim vozliščem in s prerezi, podatke o tipih 
podpor (event. vrtljiva, pomična itd.) in po
datke o obtežbah vozlišč in palic. Poleg tega
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na enota, komandna enota in izhodne enote: 
Konstruktorji računalnika so morali poleg 

velike kapacitete stremeti tudi za čim večjo 
hitrostjo računanja. Običajni način, ki ga 
lahko vidimo pri naših pisarniških računskih 
strojih (vrsta vzporedno vrtečih se koleščk, 
ki imajo po obodu številke 0—9, nam se
stavlja števila), bi bil preveč zamuden. Zato 
delujejo elektronski računalnik; s pomočjo 
relejev, ki lahko označujejo seveda le dve 
stanji. Temu primerno je bilo treba preiti 
lz dekadnega sistema v dualni, ki mu je na- 
rbesto 10 osnova število 2. S pomočjo dveh 
breznih pozicij relejev je možno v tem dual
nem sistemu izraziti vsako število, s pomoč
jo matematične logike pa dati komandni ce
nti potrebne ukaze, Račun poteka tako, da 
sprejemna enota sprejme podatke, jih sor
tira in pošilja deloma v komandno enoto, 
deloma v spomin. Ko je tako komandna eno
ta dobila potrebne ukaze, jemlje posamezne 
Podatke iz spomina in jih pošilja v aritme
tično enoto v obdelavo, delne rezultate nato 
vrača v spomin itd Ves algoritem — tj. 
vrsta ukazov računske operacije in njihovo 
točno določeno zaporedje — pa je popolnoma 
odvisen od podatkov, ki jih dobi sprejemna 
ebota. Stroj je torej v celoti odvisen od člo
veka, Torej zanj ne misli, ampak samo ra
čuna. Sposoben pa je s pomočjo matematično 
formuliranih podatkov (npr. neenačba) priti 
do logičnih sklepov in na podlagi njih celo 
nadaljevati delo.

Razvoj elektronske mehanografije je da- 
bes tako hiter, da pomeni tudi v gradbeni
štvu pravo tehnično revolucijo. Cela vrsta 
Podjetij — posebno ameriških — nam nudi 
že serijske tipe računalnikov najrazličnejših 
velikosti. Pri tem pa je treba ugotoviti, da 
Premajhni računalniki za gradbenike ne pri
dejo v poštev, saj moramo vedno obdelati 
večje število podatkov in imamo vedno 
opravka z velikim številom neznank, Z ra
čunalnikom. ki ima spomin s petimi registri 
bomo npr. komaj zmogli izračunati lx sta
tično nedoločeno konstrukcijo s pomočjo 
enega samega programa. Standardni postop
ki iz naše vsakdanje prakse zahtevajo raču
nalnike s precej močnim spominom. Tovarne 
skušajo približati svoje artikle odjemalcem 
z vrsto že izdelanih programov.
. Program je skupina podatkov, ki s pomoč
jo kode objasnijo stroju algoritem, potre

je treba še navesti za katerega od zgoraj 
omenjenih tipov konstrukcije gre. Pomanj
kljivost STRESSA je, da podaja le vozliščne 
momente in je treba momente v polju še 
posebej določiti. Poleg tega ni prirejen za 
sisteme z vutami. To se da sicer približno 
rešiti z namestitvijo vmesnih vozlišč, kar 
pa seveda zmanjšuje kapaciteto stroja.

Če naletimo na konstrukcijo, ki jo ne mo
remo uvrstiti v eno izmed tipov z izdelanimi 
programi, si je treba seveda pomagati na 
druge načine. Stroj nam bo vedno dober po
močnik, tudi če izberemo klasične metode 
statike, ki nas skoraj vedno pripeljejo do si
stemov linearnih enačb. Vendar nam zdaj 
ni več potrebno izbirat; osnovnih sistemov 
tako, da bi čim bolj zmanjšali število ne
znank, saj je s pomočjo stroja ta problem 
v celoti odpadel, in za stroj niti ni pomemb
no, ali mora rešiti 20, 50 ali 100 enačb. Hkra
ti z elektronskimi računalniki se je v zadnjih 
letih zelo razvila tudi numerična matema
tika, posebno tako imenovanj matrični ra
čun. V zvezi s tem pa so se pojavile tudi 
nekatere nove metode za račun statično ne
določenih sistemov: diferenčne metode za
plošče in stene in redukcijski postopek za 
ravninske okvirje. Posebno zadnji je nujno 
vezan na matrični račun in je zelo ugoden 
za računanje kontinuirnih nosilcev z ela
stično podajnimi podporami in za račun te
meljnih nosilcev.

V večini primerov naše vsakdanje prakse 
pa bo zadoščal program STRESS. Že prve 
izkušnje z njim so ugodne, tudi v ekonom
skem pogledu, ne glede na to, da je možno 
do rezultatov priti v zelo kratkem času. Več
je naloge bo možno obdelati v več varian
tah in nato iskati najbolj ustrezno rešitev. 
V vseh primerih pa bomo lahko konstrukcije 
izračunali točneje in tudi tu dosegli prihra
nek.

Zadnjo stopnjo v tem razvoju pa bi bilo 
treba iskati v izdelavi programov, ki bi nam 
direktno podajali ekonomske dimenzije pre
rezov nosilnih elementov ali celih konstruk
cij. V parametre bomo torej morali že pri 
konstruiranju vnesti tudi kalkulaci.iske po
datke, seveda na podlagi »lastne cene«.

Te pa ne bo mogoče ugotoviti niti z naj
boljšimi in najmočnejšimi računalniki!

ing, Mitja Kilar

c) Epoxidne malte

Epoxidne smole nudijo še druge zelo inte
resantne možnosti, ko jih dodajamo tradicio
nalnim vezivom za spajanje zrn mineralnih 
agregatov, to se pravi za napravo malt in 
betonov.

Trenutno se malte največ uporabljajo za 
napravo površinskega sloja na betonskih plo
ščah, pri popravilu slabih mest na betonski 
površini in kot obloga tlakov, od katerih se 
zahteva visoka odpornost. Vezivo za malto 
sestoji ali iz čiste smole ali pa iz epoxidnega 
bitumena, če nas ie moti črna barva bitu- 
mena. Malte morajo imeti dodan pesek in po 
potrebi tudi polnilec (filter), biti morajo me
hanično in kemično odporne in morajo imeti 
tudi za delo primerno konsistenco. Malte z 
večjo količino peska se nanašajo s strojem 
za ometavanje; kadar se pa razmerje pesek : 
vezivo zmanjšuje, postane mešateica bolj te
koča in se sama porazdeli po površini.

Malta, ki se nanaša s strojem, ima hrapavo 
površino, ker je pač v njej veliko peska. Pe
sek, ki se uporablja za malto, mora biti suh, 
čist in imeti mora čimvečjo trdnost, ker sicer 
ne moremo izrabiti zelo visokih kvalitet epo- 
xidne smole. Mehke kamnine, kot je to na 
primer apnenec, ne pridejo v poštev, ker te 
zelo zmanjšajo odpornost ometa proti obrabi; 
normalno se uporabljajo kremenčevi peski, 
včasih pa še trši materiali, kot na primer 
korindon. karborund itd. Pesek mora biti do
bro granuliran, da se čimbolj zmanjšajo praz
ni prostori med zrni peska, optimalna vred
nost praznih prostorov je okrog 25 °/o. Kvali
teta malte se slabša pri višjih procentih 
praznega prostora med zrni agregata.

Velika prednost teh malt je v tem, da se 
med strjevanjem praktično ne krčijo. Odlično 
se lepijo na podlago, če je le-ta dovolj toga 
in kemično ter mehanično dovolj odporna; 
tudi temperaturne spremembe ne vplivajo na 
te malte.

Zvezo med malto in med podlogo lahko iz
boljšamo tako, da pred nanašanjem malte na
nesemo na podlogo sloj smole.

Konsistenca malte se spreminja v soraz
merju z odstotkom dodanega mineralnega 
agregata. Za mešanice, ki se same razprostre
jo po površini, mora biti ta stopnja nižja kot 
1 :3,5. Pripravljeno snov se polije po tleh in 
samo zravna s »kelo«. Porabi se 6 do 8 kg 
snovi na 1 m2, kar pomeni, da en delavec lah
ko v eni uri naredi približno 30 m2 obloge. 
Pri tej vrsti malte je nepotreben poseben 
vezni sloj smole, ki je bil omenjen v prejš
njem odstavku. Hiba te obloge je v tem, da 
je zelo gladka in draga. Ekonomičnejše so 
malte, katere nanašamo strojno-, zahtevajo pa 
več dela, tako da en delavec v eni uri ne na
redi več kot 10 m2.

Materiali se mešajo prav tako kot čista 
epoxidna smola v protitočnih, počasi se vrte
čih mešalcih; čas mešanja je od 5 do 10 mi
nut. Doba, v kateri moramo mešanico upo
rabiti, je odvisna od lastnosti komponent 
epoxidne smole in od dodanega agregata.

Delo samo zahteva določeno priučenost de

lavca, ker pač ni vedno lahko napraviti do
volj ravno površino.

č) Uporaba vročega asfaltnega betona 
z dodatkom 10—12% epoxidne smole

Daljše študije, ki so raziskovale vpliv do
dajanja epoxidiih smol bitumenu, so pokazale, 
da da dodatek 10 % epoxidnih smol bitumenu 
maso, s katero dobimo asfaltne betone z mno
go boljšimi lastnostmi kot pa so pri običajnih 
asfaltnih betonih. Z dodajanjem ca. 10 °/o epo- 
xidnih smol bitumenu dobimo asfaltne beto
ne z boljšimi mehaničnimi lastnostmi in Z 
večjo odpornostjo proti kemičnim vplivom. 
Poskusi so tudi pokazali, da dodatek epoxid- 
nih smol nad 10% skoraj ne vpliva na zbolj
šanje kvalitete asfaltnih betonov.

Neugodnost asfaltnih betonov z dodatki 
epoxidnih smol je v tem, da moramo imeti 
asfaltno bazo blizu kraja polaganja. Masa se 
namreč zelo hitro strdi in dobi visoke trdnosti. 
Nedvomno je to delikatno delo, ki zahteva 
izvežbano osebje in ki je tudi zelo drago.

d) Varnostni ukrepi pri delu 
z epoxidnimi smolami

Pri delu z epoxidnimi smolami moramo 
izvajati gotove varnostne ukrepe, saj so to 
agresivne snovi, ki lahko povzročijo razne 
kožne bolezni in alergične reakcije pri po
sameznikih. Delavci morajo biti opremljeni 
z zaščitno delovno obleko, z rokavicami in 
celo z očali, če se smola nanaša s pištolo. 
Poleg tega je treba delati le v dobro zračnih 
prostorih. Pri upoštevanju teh varnostnih 
ukrepov delo z epoxidi ni nevarno.

e) Meje pri uporabi epoxidnib smol
Ko zaključujemo poglavje o teh tako zani

mivih smolah, se moramo zavedati, da to ni 
nek »čudežni« proizvod, neko zdravilo, ki bo 
razrešilo vse probleme tal. vodotesnosti in 
protikorozijske zaščite. Iz napisanega je tudi 
razvidno, da je sestava epoxidnih smol za
htevna in da je njih uporaba čestokrat tudi 
težavna. Celo v najugodnejših pogojih njih 
uporaba ni vedno priporočljiva. Večiia stro
kovnjakov odsvetuje njihovo uporabo v mrz
lem vremenu, posebno kadar imamo opravka 
s tankimi prevlekami. Še pred leti so stro
kovnjaki svetovali, naj se epoxidne smole ne 
uporabljajo pri temperaturah pod 15° C, da
nes pa se vsaj teoretično lahko uporabljajo 
smole do temperature 0° C, pri čemer pa mo
ramo vedeti, da je čas njihovega strjevanja 
zelo dolg.

Zaupati tudi ne smemo vlagi v podlagi in 
v zraku, čeprav je napredek v izdelavi smol 
tudi ta faktor že odstranil. Vsekakor pa je 
treba gradbišče zaščititi proti dežju.

Novejše od epoxidnih smol so poliuretan
ske smole, katere se uporabljajo šele zadnjih 
nekaj let ali kot barve, obloge, pene in po
dobno. V gradbeništvu so se šele pojavile in 
bodo njihove lastnosti opisane v eni izmed 
prihodnjih številk.

Ing. Milivoj Šircelj
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ŽIČNICA NA GOLTE JE

Mladinci nam pišejo

Gondolska žičnica na Golte že poskusno obratuje — Rok za dograditev hotela na 
Mozirski planini je avgust — Ni bojazni, da rok ne bi bil izpolnjen, pravijo v celj
ski enoti

Vse je asfaltirano, je obljubljal urednik Lojze, ko sva se sredi 
maja odpravljala na pot, da bi obiskala graditelje žičnice na Golte 
in v Šoštanju graditelje tretje stopnje termoelektrarne. V Mozirju 
pa je asfalta vendarle zmanjkalo in je zadnjih deset kilometrov 
iz Mozirja do spodnje postaje žičnice pravi makadam. Čisto na
vadna vaška pot, zaradi kamionskih prevozov pa tako zorana, da 
je bilo trefia krepko obračati volan, da ne bi padli v luknje, ki 
so tudi za visoko amijevo podvozje vendarle pregloboke.

Končno — spodnja postaja žičnice. 
Prav dan prej, se pravi 14. maja, so 
je preskusili. Gondola je bila še vsa 
okrašena z zelenjem in tudi njena 
trdnost preskušana, saj je dobila

krepko prasko na sicer novih vratih. 
Preseneča njena velikost. Precej žič
nic sem že videl v Alpah, toda to
likšne vendarle ne. Strojnik Rudi 
mi je povedal, da je baje druga naj-

Pohoda ob žici okupirane Ljubljane se je udeležilo 50 mladincev našega 
podjetja

S predavanja na osnovni šoli v Dolnjem Logatcu

Mladina - Gradis vabi v svoje vrste

Mladinski organizaciji v kovinskih obratih in v Bavdkovi 1 sta poži
veli družino Počitniške zveze. Ta je že zelo številna in z delom lepo na
preduje. Počitničarji se udeležujejo številnih predavanj, izletov in tudi 
na delovnih akcijah so v večini.

V nedeljo 11. maja se je za pohod ob žici okupirane Ljubljane prija
vilo in se ga udeležilo 50 naših mladincev. To je zelo lepo število, poseb
no če pomislimo, da so druge družine PZ še močnejše, pa so poslale samo 
eno ekipo ali celo nič.

Na cilju smo dobili vsi udeleženci pohoda značko za spomin na ta 
»pohod. Nato pa smo se z avtobusom odpeljali na piknik v Zajčjo Dobra

vo, kjer smo bili postreženi z malico. Po prihodu ansambla »Amores« je 
sledil ples, ki je trajal vse do 18, ure. Dan je bil lep in sončen in nobe
nemu ni bilo žal nedelje, ki jo je prebil med počitničarji.

PZ Moste-Polje je dobila v najem hišo na Visokem na Poljanah. Ker 
že veliko časa ni bila izkoriščena, je potrebna temeljitega popravila in 
čiščenja. V soboto je bila prva delovna akcija. Udeležilo se nas je pet 
počitničariev in od tega smo bili štirje iz našega podjetja. Kljub temu 
da nas je bilo malo, smo precej naredili. Žlebove in dimnik je popravljal 
naš Stefan. Ljubo je poskrbel za prezrači lev posteljnine, ostali za okolico, 
jaz pa za kuhinjo. Pri najbližjem kmetu smo si izposodili lopate in kramp 
in okolica doma se je spremenila. Vsakdo, ki je prišel mimo, je lahko 
ugotovil, da bo ta zapuščena hiša zopet zaživela in da bo okolica hiše 
pokazala drug videz. Upamo, da nam bodo naši počitničarji s prostovolj
nimi urami pomagali pri preureditvi doma, prav tako pa podjetje samo 
z nekaterim potrebnim materialom in storitvami.

SPOZNAVAJ DOMOVINO IN SE BOLJ JO BOS LJUBIL!
Katica Kozar

V počastitev 50-letnice zveze komunistov je četrtni komite priredil izlet 
mladincev v Dražgoše. Izleta se je udeležilo 83 mladink in mladincev, od 
tega iz našega podjetja 35, O tem, kako je tekla bitka za Dražgoše, je 
mladini pripovedoval narodni heroj Tone Dežman, V Češnjicah je bilo 
srečanje s tamkajšnjo mladino, ki je Ljubljančanom priredila bogat kul
turni program. Takih srečanj si še želimo, so dejali mladinci

Kot smo že poročali, smo letos pričeli široko akcijo za vključevanje 
mladine v poklicne gradbene stroke. V skladu s programom Centra za 
izobraževanje organiziramo po vseh večjih šolah (seveda zunaj Ljublja
ne) predavanja. Nekatera spremlja tudi predvajanje filma. Tako želimo 
mladini pokazati, da je poklic v gradbeni stroki tudi lep in pester. Ta 
način vključevanja mladine bo prav gotovo uspešnejši kot doslej.

Moramo priznati, da nas ravnatelji šol zelo radi sprejmejo, pa tudi 
mladina je zadovoljna. Na sliki: s predavanja na osnovni šoli v Dolnjem 
Logatcu.

Žičnica na Golte — Okrašena gon
dola lahko prevzame 65 potnikov

večja v Evropi in prevzame 65 pot
nikov. Več kot tri kilometre dolgo- 
pot — natanko 3.150 metrov — pre- 
vbzi v šestih minutah in prepelje na 
uro 550 oseb. Višinska razlika med 
spodnjo in zgornjo postajo žičnice je 
905 metrov, kar je skoraj tri ure 
hoda. Planinci namreč računajo, da 
se v eni uri lahko povzpneš 300 met
rov visoko. Gradisovci, ki so zgradili 
objekte spodaj in. zgoraj in so torej 
vajeni hoda, premerijo to pot v dveh 
urah. Imajo pač še prve noge.

Investitor je »Izletnik« iz Celja, 
objekte in žičnice pa je projektiral 
Zavod za napredek gospodarstva v 
Celju. Žičnico so montirali delavci 
»Metalne« iz Maribora, dobavilo pa 
jo je italijansko podjetje Geretti et 
Tanfani iz Milana. Investitor bi delo 
sicer oddal Metalni, toda italijanska 
tvrdka je nudila ugoden kredit, ki ga 
naša Metalna ne zmore. Tako so se 
dogovorili za kooperacijo.

Gradisovcev na spodnji postaji ni
sva srečala. Vsi so namreč zgoraj, . 
kjer grade hotel. Vsega skupaj je 
bilo takrat 56 ljudi in sva z Lojze
tom opravila intervju kar po telefo
nu. Oskrbel ga nama je strojnik Ru
di, ki je bil z Metalno že daleč po 
svetu. Med drugim je bil dobrih de
vet mesecev pri gradnji hidrocen- 
trale v Etiopiji in mu vročina, ki je 
hudo pritiskala tisti dan, ni povzro
čala preglavic. Vajen je hujše — 
afriške.

Po telefonu sva izvedela, da je ho
tel sicer pod streho. Treba bo zgra
diti še predelne stene, sanitarije in 
zidove ometati. Rok je konec avgu
sta, vendar upajo, da bodo hotel 
končali že do začetka avgusta. Ta
krat bo začela žičnica tudi normalno 
obratovati. Do takrat pa bo obrato
vala le poskusno. Nekaj dela je še ob 
stebrih, kjer bo treba urediti odtok 
vode, sicer pa je drugo delo za Gra
dis ob žičnici opravljeno. Dela pa je 
še veliko. Parkirni prostori še niso 
urejeni in so z buldožerji zemljo le 
odrinili. Tudi obljubljenega asfalta 
do žičnice še ni. Makadam je 
sicer nov in širši od poljske poti. 
Kaže, da investitorju precej pri
manjkuje denarja, da bi zmogel ure
diti vse naenkrat.

Žičnica na Golte je torej nared. 
Tudi vlečnica na Golte je že zgraje
na. Z novim hotelom in še nekaj de
pandansami pa bo rojeno novo smu
čarsko središče v Sloveniji, ki bo 
zlasti Celjanom, ki imajo daleč do 
drugih smučarskih središč v Slove
niji, kar prav prišlo.

V. J.

Pripravljamo se na športne igre 
Gradisa

V zadnjem mesecu se je v samskem domu v Bavdkovi 1 zgodilo mar
sikaj zanimivega. Delo mladinskega aktiva poteka po zastavljenem pro
gramu.

Ekipe redno trenirajo. Posebno aktivni so strelci in ljubitelji namiz
nega tenisa. Slabše je z nogometaši in šahisti predvsem zato, ker še nimajo 
zbrane vse potrebne opreme. Upam, da bodo sedaj, ko so dobili potrebna 
sredstva, tudi ti začeli resneje trenirati.

Evidenca v strelski sekciji kaže, da sta najboljša Franjo Blaguš in 
Branko Škof, oba vajenca. Pri namiznem tenisu pa je položaj malo manj 
jasen. Preglednega tekmovanja, ki je bilo 13. maja, se žal niso udeležili 
nekateri dobri igralci. Finalista sta postala Stjepan Horvat in Drago 
Matotek.

Do konca maja bodo pregledna tekmovanja tudi v šahu in streljanju, 
nato pa se bodo odvijala redno vsak mesec od 1. do 10.

Štiri ekipe bodo sodelovale tudi na športnih igrah Gradisa.
Počitniška zveza je pripravila 28. aprila predavanje »Buči morje adri

jansko«, ki se ga je udeležilo 67 stanovalcev bloka. V ponedeljek 19. maja 
je na vrsti predavanje »Na strehi Evrope«. Eno izmed naslednjih lepih 
sobot bomo izkoristili za skupinski ogled Urha pri Ljubljani, kjer je bila 
ena najzloglasnejših belogardističnih mučilnic v Sloveniji. Dne 17. in 18. 
aprila se je deset članov PZ in samskega doma udeležilo partizanskega 
pohoda »Po poteh krimsko-mokrškega odreda.

Hvala za razumevanje in pomoč
Dovolite, da pismo, ki ga pišem v imenu mladincev iz samskega do

ma Bavdkova 1, izkoristim kot priložnost za zahvalo sindikalnemu odbo
ru podjetja.

Mladinski aktiv Bavdkova 1 je na podlagi svojega programa dela, za
snovanega na željah svojih članov, sestavil predračun dohodkov in izdat
kov za leto 1989. Predračun je bil dostavljen upravi podjetja, sindikal
nemu odboru podjetja ter ljubljanskim poslovnim enotam.

Po pravici povedano nismo kaj dosti upali na uspeh. Na naše veliko 
veselje pa je bil naš strah odveč.

Sindikalni odbor podjetja je namreč na svoji zadnji seji obravnaval 
našo prošnjo za dotacijo ter jo v celoti odobril.

S tem je SOP omogočil nadaljnje aktivno delovanje aktiva, nas pa 
zavezal za resno delo.

Dobro se zavedamo, da bomo upravičili zaupanje ter povrnili pomoč 
le z dobrimi rezultati dela. Še enkrat hvala sindikalnemu odboru pod
jetja Gradis.

Ernest Jazbinšek

Delovni mladinci na Ravnah
Vsak mladinec bo napravil 9 ur za skupno blagajno 
mladinskega aktiva

Tudi mladinski aktiv z Raven na Koroškem postaja vedno bolj dela
ven. Pripravlja se na športni dan podjetja, pričeli pa bodo s športnimi 
tekmovanji tudi z drugimi mladinskimi aktivi Koroške.

Organizirali bodo izlet na Uršljo goro ter izlet v naš počitniški dom 
Ankaran. Ker za svoje akcije nimajo dovolj materialnih sredstev, so za
prosili za pomoč sindikalno podružnico, sami pa bodo v skupno blagajno 
aktiva prispevali vsak zaslužek od 9 ur svojega dela.

Na zadnjem sestanku so razpravljali o samoupravljanju ter sodelo
vanju mladine v organih upravljanja. Njih največja želja je, da bi sejam 
delavskega sveta enote prisostvoval tudi predsednik mladine. Govorili 
so tudi o sodelovanju pri gradnji mladinskega doma na Reki.

Ivan Peranec
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j Razgiban strelski šport v našem podjetju
Strelci so že pričeli z vajami in tekmovanji. Aktivni strelci KO 

Maribor, LIO Škofja Loka ter KO Ljubljana so že imeli tri sreča- 
- nja, in sicer enkrat v Mariboru in dvakrat v Ljubljani. Opaziti je

večjo aktivnost, poleg tega pa se pojavljajo že mladinci, kar se
I prejšnja leta ni dogajalo.

Strelska družina KO Maribor je imela v marcu svoj jubilej, 
saj je praznovala desetletnico obstoja. V tej družini je zapaziti po
mlajeno ekipo, vendar je ta pomladitev predvsem zasluga vetera- 

_ nov tov. Stramška in Bana, ki predstavljata gonilno silo. Z žrtvo-
1 Vaji jem prostega časa in udeležbo, .tudi na tekmovanjih sta uspela

pritegniti 'mlajše ljudi, ki že dosegajo lepe rezultate.
Posebno je presenetila družina iz Škofje Loke. Na enem izmed 

I zadnjih srečanj v Ljubljani se je pojavila zelo pomlajena ekipa, 
ki je dosegla zavidljiv rezultat. Pripeljal jo je vedno nasmejan in

■ strelski veteran Slave Stanonik. Na prvi pogled bi človek dobil 
vtis, da so se predvsem odzvali vabilu, ker bi jim bilo nerodno, če

I se ne bi udeležili tekmovanja. Po končanem tekmovanju pa je sod
nik ugotovil samo to. da je bil rezultat tak, da ga ne doseže marsi- 

| katera članska ekipa.
Na zadnjem tekmovanju so v počastitev dneva mladosti razen

■ članskih nastopile še ženske in mladinske ekipe. Mladinska orga
nizacija, ki združuje učence gradbene in kovinske stroke v sam-

I sitih domovih v Ljubljani, je poslala ekipo že drugič. Kot začetniki 
I so dosegli že uspeh, nekateri boljše, nekateri slabše, vendar z dobro 
| voljo in marljivimi vajami bodo dosegli še mnogo več. Mi stari 

veterani ne samo po udejstvovanju v tem športu, ampak tudi po
■ letih starosti vabimo vse mlade, da se aktivno vključijo in nadalju

jejo naše tradicije. Sčasoma se moramo posloviti, ker se vedno 
srečujejo na tekmovanjih isti ljudje. Ta šport ima svoje specifič
nosti, zato človek ne more biti večno aktiven ali drugače rečeno 
večno mlad. Kdor je tako mislil, je samo svoja lastna senca nek
danjega športnika, kar velja tudi za druge športne panoge.

■ Pred športnimi igrami podjetja bodo še srečanja na prijatelj - 
I skih tekmah, kjer se pridobi največ rutine.

Upamo, da bomo iz naših vrst našli in sestavili ekipo, ki bo 
sposobna poseči v boj za naj višji naslov na SlG, kar je bila prejš- 

1 nja leta tradicija.

NEKAJ ZANIMIVOSTI
Bila je nedelja in mladoporo

čenci so jo preživeli v lastni 
hiši-. Mož je sedel pred televi
zorjem, gledal nogometne tek
me in ga nj bilo mogoče za
interesirati za nobeno drugo 
zabavo. Končno je bilo mladi 
ženi dovolj in je rekla: »Se
daj grem domov k svoji mami. 
Ta bo vsaj govorila z menoj!«

Vendar je prišla iz dežja pod 
kap; v stanovanju svojih 
staršev je našla samo očeta, 
ki je prav tako sedel pred te

levizorjem in gledal prenos 
nogometnih tekem. Njena ma
ma je iz istih razlogov pobeg
nila k stari mami.

Tovariš Franc Hren je za 
praznik dela sestavil lepo 
pešmico. Objavljamo le zad
njo kitico:
Prvi maj, naj vsi bi v sreči 

ga slavili,
saj svoj'ga dela gospodarji 

smo sami.

Za prvi maj v zeleni naravi 
se bomo sprostili, 

naj pesem doni po cvetoči 
poljani.

V oglasnem oddelku ameri
škega časopisa imajo ženske, 
ki telefonično sprejemajo na- 
naročila, pred seboj na pisalni 
mizi velika ogledala.

Založniška direkcija smatra 
namreč, da ženski glas bolj 
simpatično zveni, če naredi

telefonistka prijazen obraz. 
Če hočeš žensko pripraviti do 
tega, da bi naredila prijazen 
obraz, ni boljšega sredstva ka
kor ogledalo.

Rekli so . ..
... dekle k svojemu prijate

lju: »Ti imaš nekaj na sebi, 
kar bo moji mami ugajalo. 
Gotovo boš prišel v ožji iz
bor!«

... možakar, ki je čital 
časopis, k drugemu: »Tem
Rusom je pa pač treba dati — 
sicer si sami vzamejo«.

.... oče k svojemu lenemu 
sinu: »Ko sem bil jaz sedem

let star, je Lindebergh sam z 
letalom preletel Atlantik! In 
kaj si ti dosedaj že naredil?«

Pedantnemu mlademu šefu 
je po več brezuspešnih poiz
kusih uspelo svojo simpatično 
novo sekretarko povabiti v 
njegovo samsko stanovanje.

»No, kako je bilo?« so ga 
drugi dan vprašali kolegi. 
»Jaz tega sveta in žensk ne 
razumem več. Najprej smo 
večerjali, malo popili, plesali 
in potem se je vsedla na mo
jo posteljo. Komaj sem imel 
čas, da sem dal moje čevlje 
na kopito, je že zbežala ven 
in zaloputnila vrata!«



Sklepi organov 
samoupravljanja

DS podjetja
SKLEPI

XXIX. seje delavskega sveta podjetja, ki je 
bila dne 15. maja 1969 v Ljubljani

1. V verifikacijsko komisijo se imenujejo
tovariši: Albert Špindler, Janez Božič in
Alojz Turei.

2. Poročilo o izidu volitev v delavski svet 
podjetja se vzame na znanje.

3. Poročilo verifikacijske komisije se vza
me na znanje.

4. Potrdi se poročilo predsednika uprav
nega odbora podjetja.

5. V volilno komisijo se imenujejo tovariši: 
Oto Roškar, Alojz Lovšin in Vinko Cotič.

6. Delavski svet podjetja sklene, da se 
razreši dosedanji upravni odbor in izvoli 
naslednje člane novega upravnega odbdra:

člani: inž. Jože Uršič, Božo Lukač, Lado 
Janžekovič, Ivan Ciringer, Vinko Brglez, 
Vinko Veit, Albert Praprotnik, Vojteh Pečlin, 
Jože Zajc, Bernard Gabrijelčič, ing. Stefan 
Mesarič, Leopold Ilovar, Franc Zupančič, ing. 
Boris Pečenko in Albert Špindler;

namestniki: Mitja Smole, Vlado Sanca, ing. 
Franc Gačnik, Marjan Berčič, Ludvik Snaj- 
der, Miro Žorž, Janko Šafarič, Janko Košir, 
Franc Repovž, Nika Malalan, ing. Saša Škulj, 
Marjan Fras, Maks Arlič, ing. Stane Lampe 
in Ivan Keršič.

7. V komisijah delavskega sveta se imenu
jejo naslednji člani:

a) v komisijo za prevzem lastnih investicij:
Vlado Sanca kot predsednik namesto tov.

Boža Lukača,
b) v strokovni svet za razvojno in tehnič

no dejavnost ter projektiranje:
ing. Stefan Mesarič za predsednika name

sto sedanjega predsednika ing Boruta Mai
stra. ki ostane kot član komisije,

c) v arbitražo se Imenuje za predsednika 
tov. Ivan Ciringer namesto tov. Ivana Ker
šiča,

č) v komisijo za ugotavljanje in izrekanje 
ukrepov zaradi kršitve delovne dolžnosti se

imenuje tov. Janeza Škofič za predsednika 
namesto ing. Pavla Vodopivca.

Sestav drugih komisij ostane neizpreme- 
njen.

8. Za overovatelja zapisnika se izvolita ing. 
Ignac Brenčič in Janko Košir.

9. Za zapisnikarja se izvoli tov. Nuša Pi
škur.

10. Za namestnika predsednika delavskega 
sveta podjetja se izvoli tov. Oto Roškar.

11. Delavski svet sprejme spremembo pra
vilnika o terenskih dodatkih in stroških za 
prevoz na delo in z dela, z veljavnostjo od 
16. maja 1969.

Spremeni se 21. člen pravilnika tako, da 
se glasi:

Nadomestilo stroškov zaradi terenskega 
dela in za prevoz na delo in z dela znaša:

a) za vodje objekta, šefa gradenj, vodje 
objekta pri gradnji, pomočnika šefa, glav
nega delovodjo, samostojnega delovodjo in 
delovodjo ter za vse vodilne delavce: 1,50 din 
na uro;

b) za VK delavce, obratovodje in za de
lavce na delovnih mestih, za katera se za
hteva visoka ali višja šolska izobrazba: 1,20 
din na uro;

c) za KV delavce in za delavce na delov
nih mestih, za katera se zahteva srednja 
strokovna izobrazba: 0,95 din na uro;

č) za druge delavce: 0,70 din na uro.
Nadomestilo iz prejšnjega odstavka tega 

člena se priznava delavcu za vsako efektiv
no uro, opravljeno na delu.

Kolikor je delavec na službenem potovanju 
in prejme za to tudi dnevnico, nima pravice 
na nadomestila iz tega člena.

Prav tako tudi ne pripada nadomestilo iz 
1. odstavka tega člena delavcu, kadar se mu 
obračunavajo dnevnice po 9. členu tega pra
vilnika.

Člen 24 se spremeni in se glasi:
Za kraj delovnega mesta se šteje kraj, 

kjer delavec dela. Za delavce kovinskih 
obratov, lesno-industrijskega obrata, obrata 
gradbenih polizdelkov, strojno-prometnega



tov. Žarko Čulibrk, tesar, se premesti na 
lastno željo na sektor Elan, Begunje;

na vlogo izvršnega sveta, urada za prošnje 
in pritožbe, ki nalaga poročanje o izvedenem 
kolektivnem sestanku, se sklene, da pošlje
mo zapisnik o kolektinvem sestanku ter 
sklepe današnje seje delavskega sveta.

■ Ljubljana — I. redna seja novoizvolje
nega delavskega sveta — Za predsednika 
delavskega sveta gradbenega vodstva so iz
volili Franca Pehana, za njegovega namest
nika pa Jožeta Cankarja.

Izvolili so novi upravni odbor gradbenega 
Vodstva v naslednjem sestavu:

Člani: ing. Saša Škulj, Marjan Primožič, 
Janez Kuštrin, Alojz Gregorič, Edo Stare, 
Francka Erjavec, Ivan Grilje, ing. Jože Loč- 
nikar in ing. Štefan Mesarič — namestniki: 
Favel Oblak, ing Anton Pergar, ing. Jože 
Hotar, Boža Švigelj. Ivo Praprotnik, Angela 
Duhovnik, Marija Lisjak, Nuša Seliger in 
ing. Vili Štukelj.

V komisijo za izrekanje ukrepov zaradi 
kršitve delovne dolžnosti se imenujejo: za 
Predsednika- Jože Cankar (namestnik Ivan 
Podgoršek), za člana: Maks Urbanija (Franc 
Dimc) in Franc Baliž (Vlado Herman).

V komisije za sklepanje in sprejem na 
delo in o prenehanju dela se imenujejo: za 
Predsednika: Ana Dominco (Milan Podob
nik), za člana pa Stefan Sabol (Nuša Seliger) 
in Franjo Kuhar (Edo Stare).

V komisijo za varstvo pri delu se imenu
jejo: za predsednika ing. Jože Ločnikar
(Franc Tisaj) in za člana Franc Jerak in 
Peter Magdič.

V komisijo za reševanje stanovanjskih 
vprašanj delavcev se imenujejo: za predsed
nika: Franc Silak, za člane pa Francka Er
javec, Mirko Novak, Marija Lisjak in Alojz 
'Turel.

V upravni odbor samskih domov in delov
nih naselij se imenuje Marija Lisjak.

Sprejme se pravilnik o izplačilu premije 
na gradbišču Iplas v Kopru, ki stopi v ve
ljavo v primeru skrajšanja roka pri gradnji 
skladišča v skladu z zahtevo investitorja in 
Pod pogojem, da investitor premijo izplača.

Ta pravilnik se lahko smiselno uporablja 
tudi za druga gradbišča, kjer zahteva inve
stitor skrajšanje pogodbenega roka in pre- 
miranje.

Delavcem, ki delajo na gradbišču v Kr
škem in na Ježici, se višji stroški za hrano 
Priznajo v višini terenskega dodatka.

Posojilo za nakup stanovanja za Božo Švi
gelj in Draga Ohnjeca se bo obravnavalo ob 
delitvi stanovanjskega sklada v letu 1970, ker 
so za letos vsa sredstva že izkoriščena.

Oba prosilca je vnesti v prioritetno listo 
za nakup stanovala na osnovi točkovanja, 
ki ga je opravila stanovanjska komisija.

H Jesenice — 1. redna seja delavskega sve
ta — Izvolili so nov upravni odbor:

Jože Bertoncelj (namestnik Stane Matja
šič), Viljem Zrim (Anton Sokolovič), Duro 
Dragosavac (Aleks Potočki), Janez Makovec 
(Jože Zupan), Franc Polajnar (Jože Frjan), 
Stane Simeonov (Stjepan Laborac), Vlado 
Čelik (Anton Mekiš), Drago Svečak (Marica 
Ambrožič) in Božidar LUkač.

Imenujejo in dopolnijo se strokovne komi
sije sektorjev, in sicer:

Strokovna komisija sektorja železo Krivcev 
se dopolni oziroma spremeni; na mesto čla
na komisije Ivana Fabiča se imenuje Franc 
Mencinger.

Iz strokovne komisije sektorja Izolirka se 
črta tov. Stanko Pertovt.

Iz strokovne komisije sektorja Hrenovica 
se črta tov Janez Čop.

Imenuje se strokovna komisija sektorja 
Elan: Jože Bertoncelj, Franc Polajnar, Franc 
Valant, Mijo Živič In Joso Bilič.

Po ugotovitvi zelo slabih delovnih pogojev 
na sektorju Hrenovica sklene DS naslednje: 
delavcem, tudi železokrivcem, ki delajo pre
težni del leta v skrajno slabih pogojih na 
delih v aglomeraciji, pripada na leto do
datno ena delovna obleka.

Strojniki težke mehanizacije SPO in šo
ferji lahko koristijo usluge (hrano in sta
novanje) v naselju »Gradis« — Jesenice po 
isti ceni kot delavci poslovne enote. Za ne
disciplinirane strojnike in šoferje ta sklep 
ne velja. Prav tako ta sklep ne velja za 
sektorje izven Jesenic.

. g Ravne na Koroškem — 25. redna seja 
delavskega sveta — V novi delavski svet so 
bili izvoljeni:

Ivan Hrvatski, Ivan Kupnik, Andrija Cu- 
kovič, Rezka Sever, Štefan Bunič, Avgust 
Dornik. Božo Vračar, Božo Štrbac in Bora 
Stamenkovič.

V novi upravni odbor so bili izvoljeni:
Feliks K var (namestnik Ivan Kupnik), Ed

vard Bališ (Andrija Cukovič), Anton Pavko 
(Rezka Sever). Ivan Hrvatski (Božo Strbac) 
in Filip Havle (Štefan Bunič).
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Letni dopust
Po 83. členu našega pravilnika o delovnih razmerjih pridobi delavec 

pravico do letnega dopusta po 11 mesecih neprekinjenega dela in ga ima 
pravico izrabiti pri našem podjetju v vsakem koledarskem letu.

Kdor je bil na delu neprekinjeno že 11 mesecev, mu gre pravica do 
dopusta že takoj s 1. januarjem, tj. z začetkom novega koledarskega leta 
in mu mora delovna organizacija dopust omogočiti tudi v januarju, če 
dovoljuje to proces proizvodnje, oziroma mu sme glede na plan dopustov 
tudi odrediti dopust v tem mesecu.

Kadar preneha delavcu delo po volji delovne organizacije ali po volji 
delavca, izkoristi delavec svoj dopust (če ima seveda pravico do njega, 
ker ima prej že 11 mesecev nepretrgane zaposlitve) pri tej delovni orga
nizaciji. Čas dopusta se šteje v odpovedni rok, ki ga zaradi dopusta ni 
mogoče podaljševati.

Izjava delavca, da izstopa iz delovne organizacije, povzroči, da začne 
teči rok, kolikor mora ostati delavec še na delu v smislu pravilnika o 
delovnih razmerjih. Rok začne teči naslednji dan po dani izjavi. Delavec 
brez soglasja delovne organizacije ne more umakniti te izjave.

Sklep o trajnejši razporeditvi delavca na drugo delovno mesto lahko 
sprejme samo kolekitvni organ in ne posameznik. Po našem pravilniku 
o delovnih razmerjih je v 53. členu za to pooblaščena komisija za skle
panje o sprejemu na delo in prenehanju dela, ki deluje pri vsaki enoti.

Delavcu, kateremu je prenehalo delo v delovni organizaciji po njegovi 
volji oziroma zahtevi pred potekom odpovednega roka, prenehajo pravice 
iz delovnega razmerja z dnem ko izstopi in ne po preteku odpovednega 
roka.

DROBNE OD VSEPOVSOD
Pri jutranji viziti v bolnišnici je 

moja soseda, ki je bila lepa ko angel, 
vprašala zdravnika: »Doktor, kajne 
da se moja brazgotina od operacije 
slepiča pozneje ne bo videla?«

Doktor je nekaj časa nemo gledal 
na lepo bolnico, potem pa je rekel: 
»To je pa čisto od vas odvisno!«

Ko sem bila po porodu drugega 
otroka spet doma, sem naročila šest

letnemu sinu, naj pripravi mizo za 
kosilo. Ko sem še enkrat kontrolira
la, če je naročeno v redu opravil, 
sem ugotovila, da je pripravil jedilni 
pribor za štiri osebe.

Nobena ženska ne more narediti iz 
norca učenjaka. Ampak vsaka ženska 
lahko naredi iz učenjaka norca.

* * *

— Nisem dober govornik, je rekel 
m neki prireditvi Rocky Marciano, 
ki je bil nekoč svetovni prvak težke 
kategorije v boksu. Tudi ne znam 
peti ali plesati step niti deklamirali, 
kakor marsikateri mojih kolegov. Da 
pa bi dokazal, da sem tudi kulturen 
človek — sem pripravljen z vsakim 
od navzočih boksati.

Slavni klavirski virtuoz Rubinstein 
je nekoč povabil k sebi na večerja 
nekaj priznanih filmskih zvezd Ut 
zvezdnikov. Najprej jih je zabaval s 
predvajanjem filma, ki ga je sam 
snemal in kjer je posnel svoje otro
ke pri izvedbi odlomkov gledaliških 
iger. Vsi so bili že lačni in žejni, 
Rubinstein pa je še vedno predvajal 
svoj za goste dolgočasen film. Konč
no so pozno ponoči dobili nekaj za 
pod zob.

Pri večerji pa se dvigne znani igra
lec Charles Laughton, se obrne proti 
gostitelju in reče:

— Dragi gospod Rubinstein. Vedno 
sem obžaloval, da nimam otrok in 
še nikoli takp močno kakor danes. 
Če bi otroke nel, bi vam ti sedaj 
nekaj zaigrali na klavir!

* * *

Viktorja Hugoja so nekoč vprašali, 
kaj je najvažnejše za uspeh — denar, 
pridnost ali pamet.

Priznani pesnik je odvrnil: Če se 
peljete s triciklom, ali lahko poveste, 
katero kolo ie najvažnejše?

Ko sta bila princ Rainer in prin
cesa Grace iz Monaca na obisku v 
mestu Houstonu v Texasu, so jima 
pokazali tudi ogromen športni sta
dion s kupolo iz umetne mase, ki je 
pokrivala približno štiri hektare.

Lastnik te športne naprave je 
vprašal princa, če bi bil pripravljen 
tudi v Monacu zgraditi kaj podob
nega.

— Kolosalna ideja, odgovori princ. 
Potem bi bili mi edina država na 
svetu, ki bi bila pod streho!

Zdravnik zelo resno: Ce hočete še 
dolgo živeti, morate vedno, kadar se 
vam zahoče žganja, pojesti eno ja
bolko.

Pacient: Toliko jabolk ne bi mogel 
prenesti.

Pri ofenzivi leta 1968 na Da Nang 
v Vietnamu je bila prednja linija na 
peščenem terenu. Ameriški vojaki so 
morali obrambne položaje okrepiti. 
Zato je sklical topniški oficir svojo 
četo in ji sporočil: Vojaki, imam 
slabe in dobre novice za vas. Najprej 
slabe — danes ponoči moramo na
polniti 3000 vreč peska. In sedaj še 
dobre novice — peska je dovolj na 
razpolago!

Šestnajstletna Američanka se je 
prijavila za bolničarko k mornarici. 
Koso jo pri sprejemnem izpitu vpra
šali, kaj je njen hobby, je odgovorila, 
da se najraje pelje ob koncu tedna 
s prijateljem z njegovim motorjem, 
kjer sedi na zadnjem sedežu, v na
ravo in tam kampira 

—No. veste kaj, reče oficir pri 
sprejemu. Ali se vaša mati nič ne 
boji za vas?

— Oh, ne, odgovori dekle. Veste, 
imam vedno čelado na glavi!

Bolniška sestra, ki je cepila re
grata, je bila nova. Ko je eden od 
cepljencev zavihal rokav, je imel na 
mestu, kjer bi moral biti cepljen, 
tetovirano nago mlado dekle. Vsi re- 
gruti so stegnili vratove, da bodo vi

deli, kako bo sestri nerodno, ona pa 
je hladnokrvno rekla: Saj ne boli de
kleta, in zabodla iglo v roko.

Mlado dekle v lekarni: Ali imate 
mogoče kakšno sredstvo, ki bi od
ganjalo muhe in privlačilo moške?

Na nekem sprejemu se je zabaval 
de Gaulle s poljsko filmsko igralko 
Beato Tgszkienricz. Ta mu je razla
gala, da je pravkar igrala v filmu 
vlogo rnadame Walevske, ljubice 
Napoleona, De Gaulle je rekel: Se
daj razumem Napoleona. Na žalost 
se zgodovina nikoli ne ponovi. Vi sta 
dosti premladi in jaz dosti . .. Preve
lik, je vskočila filmska igralka.

Angleški general Montgomery je 
zaključil posvet o situaciji na fronti, 
ko se je vojskoval v II. svetovni voj
ni v Afriki, z besedami: Gospodje, 
mislite vedno na to, da je Bog na 
naši strani!

Nekaj časa je bila tišina, potem se 
pa zasliši glas mlajšega oficirja: Kot 
zaveznik ali kot podjarmljeni, go
spod general?

Gradisov vestnik
»Gradisov vestnik« izdajz delavski 

svet podjetja Gradis. Ureja ga 

uredniški odbor. Odgovorni urednik 

Lojze Cepuš. Tiska tiskarna »To

neta Tomšiča« v Ljubljani — Izhaja 

mesečno



obrata in drugih servisnih obratov, se šteje 
za delovno mesto kraj, kjer je sedež obrata 
oziroma servisa, oziroma kraj, kjer je stalno 
delovno mesto delavca.

Delavcu katerega delovno mesto je odda
ljeno od njegovega stalnega bivališča več 
kot 10 km, pripada nadomestilo iz 21. člena • 
tega pravilnika v polnem znesku,

Delavcu, katerega delovno mesto je odda
ljeno od njegovega stalnega bivališča več 
kot 4 km in ne več kot 10 km, pripada na
domestilo za prevozne stroške na delo in z 
dela v višini GO % nadomestila iz 21. člena 
tega pravilnika.

Delavcu, katerega delovno mesto je odda
ljeno od njegovega stalnega bivališča 4 ali 
manj kot 4 km, pripada nadomestilo za pre
vozne stroške na delo in z dela v višini 
40% nadomestila iz 21. člena tega pravil
nika.

12. Odobri se posojilo za individualno sta
novanjsko .gradnjo oziroma za nakup last
nega stanovanja naslednjim prosilcem:

a) Jožici Lesjak 30.000 din iz vez. sred. pri 
banki

b) Mariji Čarman 25.000 din iz vez. sred. 
pri banki,

c) Dragi Čeferin 30.000 din iz vez. sred. pri

č) Janezu Dimniku 30.000 din iz vez. sred. 
pri banki,

d) Francu Merharju 3.000 din iz vez. sred. 
pri banki,

c) Mariji Kasap 6.000 din iz vez. sred. pri 
banki,

f) Francu Rakunu 10.000 din iz vez, sred. 
pri banki,

g) Nuši Piškur 3.500 din iz vez. sred. pri 
banki,

h) ing Janezu Kohnetu 20.000 din iz vez. 
sred pri banki,

Prosilcem od zap. štev. 1 do vključno štev.
4 bo možno koristiti posojilo v letu 1959, 
drugim pa v letu 1970.

Posebej se odobri posojilo za črpanje v 
letu 1969 naslednjim prosilcem:

a) Francu Cvetku 12.600 din iz vez sred. 
pri banki,

b) Jožetu Butini 10.000 din iz vez. sred. pri 
banki,

c) Janku Šafariču 9.000 din iz vez. sred. pri 
banki.

13 Delavski svet podjetja sprejme tolma
čenje k 20. členu pravilnika o stanovanjski 
gradnji:

»Prosilcem posojila za individualno grad
njo ali za nakup stanovanja, katerim je po
sojilo odobreno, niso pa pričeli koristiti tega 
posojila do konca koledarskega leta, v ka

terem je bilo odoboreno, zapade odobreno 
posojilo.

Takšni prosilci bodo morali vložiti znova 
prošnjo in se jih potem obravnava kot nove 
prosilce glede točkovanja in vrstnega reda. 
Ta sklep velja za tiste člane kolektiva, ka
terim je bilo odobreno posojilo v letu 1969 

.in v naslednjih letih. Članom kolektiva, ka
terim je bilo že prej odobreno posojilo, niso 
pa ga še pričeli črpati, zapade do 31. XII. 
1969 in bodo morali ponovno vložiti prošnjo 
ter se jih bo obravnavalo kot nove prosilce.«

14. Delavski svet podjetja sprejme nasled
nje priporočilo za organe upravljanja v eno
tah pri reševanju stanovanjskega problema:

»Zaradi velikega števila nerešenih stano
vanjskih problemov v podjetju in zaradi 
preskromnih sredstev za uspešno in hitro 
reševanje istih, naj ustrezni organi prven
stveno usmerjajo razpoložljiva sredstva za 
stanovanjsko gradnjo za odobritev posojil, 
bodisi za novogradnjo ali nakup lastnega 
stanovanja prosilcev.«

15 Potrdi se predlog komisije za investici
je. ki je bil sprejet na .seji omenjene ko
misije dne 7, IV 1969 v celoti, kakor je bil 
predložen in z dodatkom, da se odobri še 
nabava 1 žerjava Weitz 45 tm z dvema po
sodama za protiutež za skupno vrednost
320.000 din.

16. Delavski svet podjetja sprejme razširi
tev predmeta poslovanja za LIO Škofja Lo
ka tako, da se spremeni letna količina hlo
dovine od 6.000 nv na 20.000 m3.

Predmet poslovanja po tej spremembi se 
glasi:

»f) montaža in demontaža gradbenih kon
strukcij, nakupovanje in uskladiščenje ter 
predelovanje lesa in razrez hlodovine na 
žagarskem obratu na Trati v Škofji Loki 
z izkoriščanjem kapacitete do letne količine
20.000 ms hlodovine, dalje pohištveno in grad
beno mizarstvo ter prodaja surovin «

17 Delavski svet podjetja daje soglasje k 
pridobitvi novih stanovanjskih enot, ki iih 
podjetje gradi za tržišče, v korist članom 
kolektiva podjetja v breme sklada skupne 
porabe, in sicer:

eno enosobno stanovanje 36,10 m2 XII. n.
73.000 din S 1

eno dvoinpolsobno stanovanje 64,27 m2 VI. 
n. 110.000 din S 1

eno enoinpolsobno stanovanje 46,03 m2 IV. 
n. 83.500 din S 2

eno enoinpolsobno stanovanje 36,10 m2 X. 
n. 73.000 din S 1

eno enosobno stanovanje 35,20 m2 III. n.
69.000 din S 1
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ero enoinpolsobno stanovanje 36,10 m* VIII. 
n. 73.000 din S 1

eno enoinpolsobno stanovanje 36,10 m2 VII. 
n. 73.000 din S 1

eno enoinpolsobno stanovanje 36,10 m2 VII. 
n. 73.000 din S 2

eno enoinpolsobno stanovanje 36,10 m2 XII. 
n. 73.000 din S 2

eno enoinpolsobno stanovanje 40,52 m2 XI. 
n. 75.000 din S 1

eno enoinpolsobno stanovanje 46,03 m2 XII. 
n. 83.500 S 1

18. Občinskemu odboru ZZB NOV Grosup
lje se odobri prispevek v višini 1.000 din k 
stroškom za postavitev spomenika in spo
minskih obeležij na kraju ustanovitve prve 
slovenske brigade II. grupe.

Overovatelja:
ing. Ignac Brenčič 1. r.

Janko Košir 1. r.

Predsednik DS podjetja: 
Janez Kuštrin 1. r.

Važnejši skiepi organov 
upravljanja poslovn h enot

8? Kovinski obrati Ljubljana — I redna 
soja delavskega sveta.

Za predsednika delavskega sveta je bil 
ponovno izvoljen Stane Kogovšek, za na
mestnika pa Slavko Jerman,

Za člane UO in njihove namestnike v 
mandatni dobi 1969/70 so bili po tajnem gla
sovanju izvoljeni:

Edo Droie, član (Anton Belon, namestnik), 
Peter Curk, član (Janez Belec), Franc Gre
gorka, član (Jože Gole), Franc Sinkar, član 
(Josip Krušeč), Marjan Igličar, član (Marje
ta Šimnovec), Karel Boršič, član (Anton Za
vodnik).

Imenujejo se stalne komisije DS: V komi
sijo za sklepanje o sprejemu in prenehanju 
dela. Franc Sinkar, predsednik in člani Jo
že Gole, Jože Plazar ter Stefan Slaviček, na- 
mestnik

V komisijo za ocenjevanje delovne skup
nosti med poskusnim rokom: Slavko Jer
man predsednik, Anton Kačar, član. Za 
tretjega člana se določi vodja' delavnice ozi
roma oddelka, kjer je delavec zaposlen.

V komisijo za ugotavljanje in izrekanje 
ukrepov zaradi kršitve delovnih dolžnosti: 
Edo Droie, predsednik. Janez Mlinar, član, 
Miro Košir, član in Jože Feuče, namestnik.

V komisijo za varstvo pri delu: Alojz To
pler, predsednik, Janko Košir in Franc Ple- 
sec, člana.

V komisijo za stanovanjska vprašanja: 
Brdi Cotič, predsednik, in Alfred Brank, 
član, Branko Tršelič, član, ter Ivan Kerš- 
manc, namestnik.

V komisijo za notranjo delitev: Stane Ko
govšek, predsednik, in člani Florjan Zadra- 
vec, Janez Belec, Jože Karun in Franc Rode.

DS podjetja predlaga, da se na območju 
obrata osnuje konsignacijsko skladišče za 
rezervne dele Wacker v sklopu »Inter pro
meta« Beograd.

83 Jesenice — VI. redna seja delavskega 
sveta — Na predlog strokovnih komisij so 
za enkratno nagrajevanje predlagani na
slednji delavci: Marko Mičič, NK delavec — 
Škofja Loka, Jože Duh, betoner — Kranj, 
Alojz Mikulan. P K betoner - betonarna, 
Sej fo Hasanagič. PK betoner — ga ra/e, 
Franc Mencinger. VK železoktivec — žele- 
zokrivnica. Mato Vidakovič, KV miner — 
železarna, Drago Civčič, NK delavec - že
lezarna in Ivan Habinc, KV mizar — tes. 
miz delavnica

Nagrade se izplača v neto znesku 100 j in.
Na podlagi zaključkov, sprejetih na ko

lektivnem sestanku iri glasovanja, sprejme 
DS naslednje sklepe.

tov. Pesjakovo se takoj premesti na novo 
delovno mesto;

odslej se izdaja hrana v DUIt le proti 
predložitvi bloka Blok je naročiti vsaj en 
dan vnaprej;

izda se poslovnik o delu abonentskega od
bora. Za predsednika abonentskega odboja 
je imenovan Anton Koščak Abonentski od
bor je hkrati zadolžen tudi za naselje. Od
bor daje predloge in rešuje probleme;

v pralnici kotlovnice je pričeti s pr a n jem 
osebnega perila delavcev Cene uslug '-aj 
bodo iste kot pri komunalnem servisu,

glede ria to, da ostanka neizplačan e za 
osebnega dohodka po bilanci za leto 988 
vajencem ni mogoče plačati, ker ne pr e,;e- 
majo osebnega dohodka za delo temveč na
grado, sc sprejme sklep, da strokovne komi
sije p red lože kadrovskemu oddelku predlo
ge za enkratno nagrado prizadevnjh vajen
cev. Nagrada se rzplača v neto znesku do 
100 din;

vsak zidar in tesar mora imeti svoje orod
je Na centrali podjetja se pripravlja pred
log za plačilo odškodnine za uporabo last
nega orodja;

a


